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Vergaderingen van november 1988
REGERINGSVERKLARING VLAAMSE EXECUTIEVE
VOORSTEL VAN RESOLUTIE GEPLANDE REGELING FINANCIERING
GEMEENSCHAPPEN EN GEWESTEN
MOEILIJKHEDEN BEDRIJF BREC TE BEERSEL
BOUWVERGUNNING GRAVEN VISPUTTEN IN NATUURRESERVAAT
PROBLEMATIEK CADMIUMVERVUILING
EUROPESE OVEREENKOMST INZAKE GEWELDDADIGHEDEN TOESCHOUWERS
SPORTEVENEMENTEN
INSTELLING POLITIEK VERLOF PERSONEELSLEDEN INSTELLINGEN OPENBAAR
NUT VAN GEMEENSCHAP EN VAN GEWEST
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STANDPUNT EXECUTIEVE INZAKE FINANCIERING GEMEENSCHAPPEN EN
GEWESTEN
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GEMEENTELIJKE RICHTNOTA RUIMTELIJKE ORDENING
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— Nrs. 
100 

L. 	Bos- 
sche 

Inhoud
Nr. 2 Dinsdag 8 november 1988

Berichten van verhindering, blz. 15

Voorstel van resolutie
Indiening  en verwijzing, blz. 15

Beraadslaging van de Vlaamse Executieve
Indiening  en verwijzing, blz. 15

Opmerking van het Rekenhof
Indiening  en verwijzing, blz. 15

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 69)
Indiening,  blz. 15

Boodschappen, blz. 15

Regeringsverklaring van de Vlaamse Exe-
cutieve
Mededeling, blz. 16

Spreker : de heer G. Geens,  Voorzit-
ter van de Vlaamse Regering, Ge-
meenschapsminister  van Financiën en
Begroting

Regeling van de werkzaamheden, blz. 19

Nr. 3 Woensdag 9 november 1988

Berichten van verhindering, blz. 21

Samenstelling van Commissies
Wijzigingen onder de vaste en plaatsver-
vangende leden, blz. 21

Regeringsverklaring van de Vlaamse Exe-
cutieve
Debat, blz. 22

Sprekers : de heer A. Denys,  G. Ver-
haegen,  J. Geysels, J. Van Elewyck,
F. Swaelen, W. Cortois,  P. V a n
Grembergen, E. Gryp, G. Annemans,
H. Suykerbuyk,  L. Dierickx,  P. Van-
gansbeke,  G. Janzegers

Regeling van de werkzaamheden, blz. 55

Nr. 4 Donderdag 10 november 1988
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 57

Voorstel van decreet
Indiening,  blz. 57

Voorstel van resolutie
Indiening,  blz. 57

Omslag 2

Regeringsverklaring van de Vlaamse Exe-
cutieve
Debat (Voortzetting), blz. 57

Sprekers : de heren P. Deprez,  Jozef
Bosmans, W. Van Durme, mevrouw
A.-M. Neyts-Uyttebroeck, de heer F.
Vermeiren

Regeling van de werkzaamheden, blz. 70

Nr. 5 Donderdag 10 november 1988
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 71

Regeringsverklaring van de Vlaamse Exe-
cutieve
Debat (Voortzetting), blz. 71

Sprekers : de heer W. Luyten,  me-
vrouw M. Vogels, Minister G. Geens,
de heren A. Denys en J. Geysels

Hoofdelijke stemming, blz. 85

Voorstel van resolutie
Indiening  en voorstel tot spoedbehande-
ling, blz. 86

Sprekers : de heren A. Denys,  J. Van
Elewyck

Regeling van de werkzaamheden, blz. 87

Nr. 6 Donderdag 24 november 1988
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 89

Begrotingsstuk
Indiening  en verwijzing, blz. 89

Ontwerp van decreet
Indiening  en verwijzing, blz. 89

Voorstel van decreet
Indiening  en verwijzing, blz. 89

Rapport van het Rekenhof
Indiening  en verwijzing, blz. 89

Verslagen
Indiening,  blz. 89

Aanvullend verslag
Indiening,  blz. 90

Beraadslaging van de Vlaamse Executieve
Indiening  en verwijzing, blz. 90

Mededeling van het Rekenhof
Indiening  en verwijzing, blz. 90

Adviezen van de Vlaamse Mediaraad
Indiening,  blz. 90

Arresten van het Arbitragehof
Indiening,  blz. 90

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 69)
Indiening,  blz. 91

Vragen (R.v.O. art. 70)
Vraag van mevrouw M. Vogels tot de heer
N. De Batselier,  Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie, Middenstand en
Energie, over de moeilijkheden in ver-
band met het bedrijf BREC te Beersel,
blz. 91
Vraag van de heer W. Peeters  tot de heer
L. Waltniel,  Gemeenschapsminister  van
Ruimtelijke Ordening en Huisvesting,
over de door het Schepencollege van Den-
dermonde uitgereikte bouwvergunning
voor het graven van visputten in een na-
tuurreservaat, blz. 92
Vraag van de heer L. Vanhorenbeek  tot
de heer T. Kelchtermans,  Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over de maatregelen
tegen de cadmiumvergiftiging in Tienen
Vraag van de heer E. Gryp tot de heer
T. Kelchtermans,  Gemeenschapsminister
van Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting, over de cadmiumvervuiling in
Vlaanderen, blz. 93
Vraag van de heer L. Vanhorenbeek  tot
de heer H. Weckx, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Brusselse
Aangelegenheden, over ziekten veroor-
zaakt door cadmiumvergiftiging in Tie-
nen, blz. 96

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de Europese Overeenkomst inza-
ke gewelddadigheden, gepleegd door en
wangedrag van toeschouwers rond sport-
evenementen en in het bijzonder rond
voetbalwedstrijden, ondertekend te Straats-
burg op 19 augustus 1985
- 151 (BZ 1988)  - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 97

Sprekers : mevrouw M.-P. Kestelijn-
Sierens,  verslaggever, de heren J.
Caudron  en H. Suykerbuyk,  Minister
J . Lenssens

Artikelsgewijze  bespreking, blz. 100

Ontwerp van decreet tot instelling van het
politiek verlof voor de personeelsleden
van de instellingen van openbaar nut die
van de Vlaamse Gemeenschap afhangen
- 154  (BZ 1988) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet tot instelling van het
politiek verlof voor de personeelsleden
van de instellingen van openbaar nut die
van het Vlaamse Gewest afhangen
- 1’55  (BZ 1988)  - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 100

Spreker : Minister L. Van den Bos-
sche
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6e vergadering

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven
- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.
- De vergadering wordt geopend om
10 uur.

Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar  1988
- 9-B  (BZ 1988)  - Nr. 1 - Bijla-
ge*
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting en
de verschillende ter zake bevoeg-
de commissies.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

ONTWERP VAN DECREET
BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING
K. Dillen, M. Galle, F. Sprockeels,
A. Steverlynck  ; gezondheidsrede-
nen.

H. De Croo, M. Desutter,  H. Van
Dienderen, J. Wyninckx  ; buiten-
lands.

R. Blanpain, L. Hancké, P. Van-
gansbeke  ; ambtsverplichtingen.

E. Beysen, J. Pede ; familieverplich-
tingen.

BEGROTINGSSTUK
Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende begro-
tingsstuk  werd ingediend :

- Bijlage (Verantwoordingspro-
gramma)  bij het ontwerp van de-
creet houdende aanpassingen van
de begrotingen van de Vlaamse

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 6
24 november 1988

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende ont-
werp van decreet werd ingediend :

- Ontwerp van bijzonder decreet
betreffende de Autonome Raad
van het Gemeenschapsonderwijs
- 161  (1988-1989)  - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

VOORSTEL VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende voor-
stel van decreet werd ingediend :

- Voorstel van decreet van de heer
H. De Loor C.S. houdende toe-
kenning van weddetoelagen voor
gemeentelijke Huisvestingsamb-
tenaren
- 160  (1988-1989)  - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

Donderdag 24 november 1988
Morgenvergadering

voor Huisvesting en Stadsvernieu-
wing.

RAPPORT VAN HET REKEN-
HOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende rap-
port van het Rekenhof werd inge-
diend :

- Rapport van het Rekenhof over
d e  begrotingsrekening  v a n  d e
Vlaamse Gemeenschap en het
Vlaamse Gewest over het jaar
1981.
- 15A (1988-1989)  - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

VERSLAGEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende versla-
gen werden ingediend :

- door de heer J. De Bremaeker
namens de Commissie voor Bui-
tenlandse en Externe Aangele-
genheden over het ontwerp van
decreet houdende goedkeuring
van het Verdrag betreffende de
beroepsrevalidatie en werkgele-
genheid van gehandicapten, aan-
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Voorzitter

genomen te Genève op 20  juni
1983  door de Internationale Ar-
beidsconferentie
- 150  (BZ 1988)  - Nr. 2.

- door mevrouw M.-P. Kestelijn-
Sierens namens de Commissie
voor Buitenlandse en Externe
Aangelegenheden over het ont-
werp van decreet houdende goed-
keuring van de Europese Over-
eenkomst inzake gewelddadighe-
den gepleegd door en wangedrag
van toeschouwers rond sporteve-
nementen en in het bijzonder
rond voetbalwedstrijden, onder-
tekend te Straatsburg op 19 au-
gustus 1985
- 151  (BZ 1988)  - Nr. 2.

- door de heer M. Galle  namens de
Commissie voor Binnenlandse
Aange legenheden  en  Taalde-
creetgeving  over het ontwerp van
decreet tot instelling van het poli-
tiek verlof voor de personeelsle-
den van de instellingen van open-
baar nut die van de Vlaamse Ge-
meenschap afhangen
- 154  (BZ 1988)  - Nr. 2.

- door de heer M. Galle  namens de
Commissie voor Binnenlandse
Aange legenheden  en  Taalde-
creetgeving  over het ontwerp van
decreet tot instelling van het poli-
tiek verlof voor de personeelsle-
den van de instellingen van open-
baar nut die van het Vlaamse Ge-
west afhangen
- 155  (BZ 1988)  - Nr. 2.

AANVULLEND VERSLAG

Indiening

dende wijziging en aanvulling van
de Huisvestingscode
- 139  (BZ 1988)  - Nr. 8.

BERAADSLAGING VAN DE
VLAAMSE EXECUTIEVE

Indiening en verwijzing
De Voorzitter : De volgende be-
raadslaging van de Vlaamse Exe-
cutieve werd ingediend :

- Beraadslaging van de Vlaamse
Executieve houdende machtiging
tot vastlegging, ordonnancering
en betaling van uitgaven aan te
rekenen op de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar  1988
- VEI K 74.
Verwezen naar de Commissie
voor de Financiën en Begroting.

MEDEDELING, VAN HET RE-
KENHOF

Indiening en verwijzing
De Voorzitter : De volgende mede-
deling van het Rekenhof werd inge-
diend :
- Mededeling van het Rekenhof

van een brief aan de Gemeen-
schapsminister  van Financiën en
Begroting in verband met de uit-
voeringsrekening van de begro-
ting van de Vlaamse Gemeen-
schap over het jaar 1981,  alsmede
van het desbetreffend vooront-
werp van decreet.
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

De Voorzitter : Het volgend aan-
vullend verslag werd ingediend :

- door mevrouw M. Panneels-Van ADVIEZEN VAN DE VLAAMSE
Baelen namens de Commissie MEDIARAAD
voor Huisvesting en Stadsvernieu-
wing over het voorstel van decreet

Indiening
van de heer L. Dhoore  C.S. hou- De Voorzitter : De volgende advie-

zen van de Vlaamse Mediaraad wer-
den ingediend :

- Advies van de Vlaamse Media-
raad over de aanvraag om erken-
ning van de VZW VITEVE, uit
Bornem, als niet-openbare televi-
sievereniging  zich richtend tot een
lokale gemeenschap, uitgebracht
in de zitting van 21 oktober 1988.

- Bijkomend advies van de Vlaam-
se Mediaraad aangaande de aan-
vragen tot verdeling van de pro-
gramma’s van TFl, uitgebracht in
de zitting van 21 oktober 1988.

Deze adviezen liggen ter inzage bij
het Secretariaat van de Raad, Afde-
ling Openbare Vergadering.

ARRESTEN VAN HET ARBI-
TRAGEHOF

Indiening

De Voorzitter : De volgende arresten
van het Arbitragehof werden inge-
diend :

- Arrest van het Arbitragehof van
9 november 1988  inzake het be-
roep tot vernietiging van het de-
creet van de Franse Gemeenschap
van 14 mei 1987  ,,relatif  à l’agré-
ment et à l’octroi de subventions
aux personnes  et services assurant
des mesures  d’encadrement pour
la Protection de la Jeunesse”. (be-
treffende de erkenning van en de
toekenning van toelagen aan per-
sonen en diensten belast met de
begeleiding van maatregelen voor
de jeugdbescherming), ingesteld
door de Ministerraad
- Rolnummer 69

- Arrest van het Arbitragehof van
9 november 1988  inzake de preju-
diciële vraag gesteld door de
rechtbank van eerste aanleg te
Tongeren (zitting houdende in
correctionele zaken) bij vonnis
van 5 februari 1988  inzake het
Openbaar Ministerie en 1. Jacobs
tegen J. Clerinx
- Rolnummer 74

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 6
24 november 1988 Ingekomen stukken 90
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Voorzitter

- Arrest van het Arbitragehof van
10 november 1988  inzake het be-
roep tot vernietiging van artikel
12 van het decreet van de Franse
Cultuurgemeenschap van 28  fe-
bruari 1978  ,,organisant  le service
public de lecture” (tot instelling
van de Openbare Dienst voor
Lectuurvoorziening), zoals uitge-
legd door het enige artikel, 8 2,
van het decreet van de Franse Ge-
meenschap van 8 juli 1983,  inge-
steld door de Ministerraad op 18
december 1987.
- Rolnummer 68.

Deze arresten liggen ter inzage bij
het Sekretariaat van de Raad, Afde-
ling Openbare Vergadering.

SCHRIFTELIJKE
(R.v.O. art. 69)

VRAGEN

Indiening

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

- de heren G. Annemans, G. Beer-
den, R. Blanpain, Jos Bosmans,
A. Bourgeois, mevrouw F. Bre-
poels,  de heren G. Cardoen,  J.
Cuyvers,  A. D e  B e u l ,  E. D e
Groot, mevrouw M. De Meyer,
de heren M. Desutter,  M. Did-
den, J. Geysels, A. Laridon,  me-
vrouw N. Maes, de heren M. Oli-
vier, H. Suykerbuyk, J. Timmer-
mans, W. Van Durme, J. Van
Elewyck,  L. Vanhorenbeek,  E.
Vankeirsbilck,  D . Vervaet, me-
vrouw M. Vogels.

VRAGEN (R.v.O. art. 70)

Vraag van mevrouw M. Vogels tot
de heer N. De Batselier, Vice-Voor-
zitter  van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister  van Econo-
mie, Middenstand en Energie, over
de moeilijkheden in verband met het
bedrijf BREC te Beersel

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 6
24 november 1988

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van mevrouw Vo-
gels tot de heer De Batselier, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie,
over de moeilijkheden in verband
met het bedrijf BREC te Beersel.

Mevrouw Vogels heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, naar aanleiding
van de problemen bij het bedrijf
BREC stelde ik Minister Geens  op 4
augustus 1988  een vraag over de
overname van het bedrijf door Bilal
en meer precies over de waarde van
de engagementen van de kandidaat-
koper. Inmiddels is gebleken dat de-
ze vraag terecht was en dat voor-
noemde kandidaat inderdaad niet de
voorziene garanties kon bieden. In-
middels werd wel aan Bilal commis-
sieloon uitbetaald in verband met de
bestelling van Libische trekkers ten
bedrage van 30  miljoen frank en dit
naast de 80 miljoen voor een twijfel-
achtig prototype en ca 25 miljoen in-
vesteringen. Het altijd al twijfelachti-
ge avontuur met Bilal heeft het be-
drijf dus maar liefst 1356  miljoen ge-
kost. Momenteel, zijn de onderhande-
lingen met Bilal definitief afgesloten
en wordt er onderhandeld met het
bedrijf Mol uit Hooglede. Over het
aan Bilal uitbetaalde commissieloon
wordt echter gezwegen. Daarnaast
bleek dat de huidige eigenaar van
BREC,  met name de overheidshol-
ding GIMV, verzuimd had de nodige
stappen te zetten met betrekking tot
de aanvraag van het statuut van on-
derneming in moeilijkheden met als
kwalijk gevolg dat de betrokken
werknemers die zullen afvloeien geen
beroep kunnen doen op de desbetref-
fende regeling voor brugpensioen.

Kan de geachte Minister mij ant-
woorden op de volgende vragen ?

1. Welke stappen werden onderno-
men om het ten onrechte aan Bilal
uitbetaalde commissieloon terug te
vorderen ? Op basis van welke con-
crete garanties werd destijds besloten
dit commissieloon toch uit te keren ?

2. Hoe is het verzuim te verklaren
dat aan de basis ligt van de sociale

Ingekomen stukken
Moeilijkheden bedrijf BREC

problemen, namelijk het niet aanvra-
gen van onderneming in moeilijk-
heid ?

Mijnheer de Voorzitter, ik veroor-
loof mij een derde vraag toe te voe-
gen gezien de lange tijd sedert welke
deze vraag werd ingediend en de evo-
lutie die intussen heeft plaatsgehad.

Mijnheer de Minister, u heeft beves-
tigd dat de 160  à 180  miljoen opnieuw
zouden geïnvesteerd worden in de
Zennestreek.  Bestaan er concrete
plannen over de manier waarop die
investeringen ter plaatse zullen ge-
beuren ?

De Voorzitter : Minister De Batse-
lier heeft het woord.

De heer N. De Batselier (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, colle-
ga’s, ik kan het geacht lid meedelen
dat de Raad van Bestuur van de NV
Brec geen stappen heeft ondernomen
om het voorschot op royalties  terug
te vorderen.

Deze betalingen ten belope  van 39
miljoen frank zijn gebeurd in LULVW-

ring van artikel 4b  van de overeen-
komst van 3 oktober 1986  gesloten
tussen de NV Diamoil  Holding en de
NV Brec  met als titel ,,Contrat de
coopération  structurelle  et de trans-
fert de  savoirfaire”.  Di t  con t rac t
werd ondertekend door de commer-
ciële en technische directeurs van
Brec.

In dat contract verbond de NV Dia-
moil er zich toe het prototype van de
tractor TB 600  met know-how  en
plans ter beschikking te stellen van
Brec alsook de know-how  voor ande-
re types opdat later Brec  trekkers en
opleggers zou kunnen fabriceren.

Als tegenprestatie voor deze terbe-
schikking stelling van know-how
diende Brec, overeenkomstig artikel
4a van dezelfde overeenkomst, een
royaltie te betalen van 12 procent van
de omzet. In artikel 4b is dan bedon-
gen dat er een voorschot zou betaald
worden naargelang de terbeschikking
stelling van de know-how.

Gebleken is dat 29 miljoen frank wer-
den betaald in 1986  en 1987  ; dit jaar
werd geen betaling meer verricht.
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De Batselier

De GIMV  verzekert mij dus dat vol-
ledig conform met de contractuele
bepalingen de betalingen zijn ge-
beurd.

Met Diamoil  Holding werd een twee-
de contract door dezelfde mensen
van Brec ondertekend op 18 septem-
ber 1987  voor de fabricage en ver-
koop van een aantal tractors en oplig-
gers. Aan het tweede contract is nog
uitvoering gegeven. Beide contracten
vormen één geheel.

De Raad van Bestuur heeft zoals ge-
zegd geen stappen ondernomen om
de verbreking of de ontbinding van
deze overeenkomst te vorderen ;
blijkbaar willen beide partijen nog
steeds het contract uitvoeren en zijn
er gesprekken aan de gang die met
de nieuwe eigenaar zullen worden
voortgezet op verzoek van de NV
Diamoil  Holding.

De betrokken onderneming heeft wel
degelijk het statuut van bedrijf in
moeilijk heden tijdig aangevraagd.
De Minister van Tewerkstelling en
Arbeid heeft ons bovendien laten we-
ten dat er geen enkel probleem is om
dit statuut toe te kennen.

-De goedkeuring door de Minister van
Tewerkstelling en Arbeid werd in-
middels verzonden.

Als de Voorzitter het toestaat, wil ik
ook antwoorden op de derde vraag
van collega Vogels, alhoewel zij niet
schriftelijk werd voorgelegd.

De eerste beslissing van de Executie-
ve daterend van 10 oktober bestond
erin 180  miljoen frank op te nemen
in de verkoopovereenkomst. Nadien
heeft men beslist de betaling van die
180  miljoen op te splitsen in twee de-
len : 100  miljoen onmiddellijk te be-
talen en 80 miljoen gespreid over 4
schijven van 20  miljoen. Men heeft
nu gepleit voor een actualisering  van
180  m i l j o e n  h e t g e e n  160.100.000
frank betekent. Er is dus een ak-
koord bereikt voor het bedrag van
160  miljoen. Daarom heb ik aan de
Executieve medegedeeld - en dit is
geen beslissing van de Executieve -
dat die 160  mijoen  opnieuw in de
Zennevallei zullen worden geïnves-

Vlaamse Raad
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teerd. Thans zal aan de GIMV  op-
dracht gegeven worden om de nodige
voorstellen te doen ten einde die 160
miljoen voor de Zennevallei te kun-
nen besteden. Dit betekent dat zij
moeten zoeken naar de projecten die
daarvoor in aanmerking komen.

De Voorzitter. - Het incident is ge-
sloten.

Vraag van de heer W. Peeters  tot de
heer L. Waltniel,  Gemeenschapsmi-
nister van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, over de door het Sche-
pencollege van Dendermonde uitge-
reikte bouwvergunning voor het gra-
ven van visputten in een natuurreser-
vaat

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer W.
Peeters tot de heer L. Waltniel,  Ge-
meenschapsminister  van Ruimtelijke
Ordening en Huisvesting, over de
door het Schepencollege van Den-
dermonde uitgereikte bouwvergun-
ning voor het graven van visputten in
een natuurreservaat.

De heer Peeters heeft het woord.

De heer W. Peeters (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, op donderdag 26
mei laatstleden richtte ik in deze
Vlaamse Raad een actuele vraag aan
uw voorganger, de heer Beysen. Het
betrof een bouwvergunning uitge-
reikt door het Schepencollege van
Dendermonde voor het graven van
visputten in een natuurreservaat.

De vergunningsaanvraag  was mislei-
dend en zelfs bedrieglijk geformu-
leerd als het uitbaggeren en het uit-
ruimen van twee bestaande visput-
ten. Daardoor werden de adviesver-
trekkende ambtenaren om de tuin
geleid, alhoewel op de verschillende
niveaus omstandig werd bewezen dat
op de betrokken percelen geen vis-
putten aanwezig waren, wel een klein
ecologisch belangrijk poeltje.

Het aanvankelijk gunstig advies van
AROL was het gevolg van een
plaatsbezoek van een ambtenaar die,

Moeilijkheden bedrijf BREC
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naar hijzelf achteraf heeft verklaard,
juist ingevolge de frauduleuze bouw-
aanvraag, verkeerdelijk twee belen-
dende percelen had bekeken waarop
inderdaad twee visputten aanwezig
zijn, ironisch genoeg, zelf het gevolg
van een intussen gesanctioneerde
bouwovertreding.

Toch leverde het Schepencollege van
Dendermonde eind maart 1988  de
vergunning af. De visputten werden
gegraven. Een belangrijke biotoop
ging aldus verloren. Een aantal mani-
pulaties tussen het Stadhuis van Den-
dermonde en AROL  kwamen hierbij
aan het licht en werden trouwens het
voorwerp van een onderzoek van het
Hoog Comité van Toezicht. De heer
Beysen beloofde reeds in maart en
nadien in antwoord op mijn actuele
vraag in mei een aandachtig onder-
zoek in te stellen en mij van de resul-
taten op de hoogte te zullen brengen.
Tot nog toe is dit niet gebeurd.

Mag ik u het volgende vragen, mijn-
heer de Minister ?

1. Heeft dit onderzoek werkelijk
plaatsgehad ? Welk is het resultaat ?

2. Indien uit dit onderzoek inderdaad
bedrieglijk opzet zou blijken, welke
maatregelen zullen er dan worden ge-
troffen ?

3. Welke maatregelen zullen er des-
gevallend genomen worden om de re-
liëfwijziging te herstellen ?

De Voorzitter : Minister Waltniel
heeft het woord.

Minister Waltniel  (op de tribune :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, ik
kan het geachte lid bevestigen dat
mijn voorganger, de heer Beysen, in-
derdaad een onderzoek heeft gelast
over de uitgereikte bouwvergunning
voor het graven van twee visputten
in een natuurreservaat te Dender-
monde. Het gaat hier om een admini-
stratief onderzoek in het Bestuur van
de Ruimtelijke Ordening en dient ge-
zien los van het onderzoek van het
Hoog Comité van Toezicht. Het re-
sultaat van dit laatste onderzoek is
mij niet bekend. Het administratieve
onderzoek heeft geleid tot een juister
inzicht van de bouwvergunning en
van het feit dat deze op basis van
onjuiste gegevens werd afgeleverd.
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Zo blijkt dat een beambte van het
Bestuur Landinrichting - Dienst
Natuurbehoud van de buitendienst
Oost-Vlaanderen, inderdaad over de
bouwaanvraag een gunstig advies uit-
bracht aan het Bestuur Ruimtelijke
Ordening. Hierbij was hij zich niet
bewust dat het in feite om een ander
perceel ging.

De ambtenaar van het Bestuur
Ruimtelijke Ordening die het bouw-
dossier behandelde, kende de ware
toedracht van de aanvraag ingevolge
een vroeger plaatsbezoek aan het
aanpalende perceel waarop zich
reeds vijvers bevonden. Hij oordeel-
de evenwel mede op basis van het
gunstige advies van het Bestuur
Landinrichting, dat de bouwvergun-
ning kon verleend worden. Dit voor-
stel van gunstig advies werd door de
gemachtigde ambtenaar onderschre-
ven en aan het College van Burge-
meester en Schepenen toegestuurd,
dat de bouwvergunning verleende.

De gemachtigde ambtenaar heeft
achteraf geoordeeld dat hij door de
voorstelling van het dossier misleid
werd en vroeg de intrekking van de
vergunning. Toen hij nadien vernam
dat zijn medewerker hem met kennis
van zaken een gunstig advies voorge-
steld had, heeft hij in samenspraak
met de heer Burgemeester deze
vraag ingetrokken.

Wat uw tweede vraag betreft, kan ik
u mededelen dat uit de thans geken-
de gegevens niet kan blijken dat er
een bedrieglijk opzet zou geweest
zijn van een ambtenaar van het Be-
stuur van de Ruimtelijke Ordening
bij het uitbrengen van adviezen over
kwestieuze bouwaanvraag. Evenwel
werd, na inzage van de klachten na-
dat de bouwvergunning reeds afgele-
verd was door het College van Burge-
meester en Schepenen, vastgesteld
dat de bouwheer een bedrieglijke
voorstelling had gemaakt van de be-
staande toestand. Uit zijn bouwplan-
nen zou blijken dat aldaar reeds twee
grafisch omschreven bestaande vis-
poelen bestonden, hetgeen niet het
geval was.

De Raad van State leert dat een
bouwvergunning; die op een verkeer-
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de voorstelling van de feiten is geba-
seerd en aldus de overheid misleidt
die adviezen moet uitbrengen of be-
slissingen moet nemen, kan ingetrok-
ken worden door de overheid die ze
verleend heeft, in casu het College
van Burgemeester en Schepenen.

Dit college heeft evenwel gemeend
geen maatregelen te moeten nemen
om de werken niet te laten uitvoeren.
De motieven voor deze houding zijn
mij niet bekend.

Welke maatregelen zullen er desge-
vallend genomen worden om de re-
liëfwijziging te herstellen ? Ik zal op-
dracht geven aan het Bestuur van de
Ruimtelijke Ordening opnieuw con-
tact te nemen met het College van
Burgemeester en Schepenen met de
vraag de bedoelde bouwvergunning
te willen intrekken, vermits de aan-
vraag een bedrieglijke voorstelling
van de bestaande toestand bevatte.
Daarnaast draag ik de gemachtigde
ambtenaar op een vordering tot her-
stel in te leiden, overeenkomstig arti-
kel 65 0 1-a van stedebouwwet met
voorstel tot het opleggen van een
dwangsom, gezien het graven van vij-
vers niet in overeenstemming te
brengen is met de voorschriften van
het gewestplan inzake een natuurre-
servaat.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer L. Vanhorenbeek
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister  van Leefmilieu,
Natuurbehoud en Landinrichting,
over de maatregelen tegen de cad-
miumvergiftiging in Tienen

Vraag van de heer E. Gryp tot de
h e e r  T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over
de cadmiumvervuiling in Vlaanderen

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde mondelinge vragen
van de heer Vanhorenbeek  tot Minis-
ter Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister van Leefmilieu, Natuurbehoud

Bouwvergunning graven visputten in natuurreservaat
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en Landinrichting, over de maatrege-
len tegen de cadmiumvergiftiging in
Tienen en van de heer Gryp  tot Mi-
nister  Kelchtermans over de cad-
miumvervuiling  in Vlaanderen.

De heer  Vanhorenbeek  heeft het
woord.

De heer L. Vanhorenbeek  (op de tri-
bune) : Rond he t  non-ferrobedrijf
Affilips in Tienen werden de laatste
jaren verschillende bodemonderzoe-
ken verricht.

Door diverse instellingen werden
grondstalen genomen en geanaly-
seerd. De Bodemkundige Dienst van
België, het Instituut voor Hygiëne en
Epidemiologie, het Instituut voor
Scheikundig Onderzoek stelden hun
diensten ter beschikking, soms op
verzoek van enkele inwoners, soms
in opdracht van het stadsbestuur en
van de Vlaamse Gemeenschap. Tus-
sen de bomen aan de kleuterschool
op het Mulkplein  werd sinds 1983
zelfs meetapparatuur geplaatst die de
luchtverontreiniging moest meten.
Uit al deze inspanningen kwam ech-
ter bitter weinig resultaat. Jarenlang
hulde de overheid zich in verdachte
geheimdoenerij  en werden er geen
resultaten bekend gemaakt.

Tot de Bond Beter Leefmilieu in au-
gustus jongstleden een bodemonder-
zoek deed en de cijfers ook vrij snel
bekend maakte, en ook het advies
meegaf geen groenten meer te eten,
afkomstig uit de zwaar vergiftigde
moestuinen.

Ondertussen zwelt de kritiek aan : de
metingen voor luchtvervuiling gebeu-
ren niet op de juiste plaats ; er zijn
te weinig meetpunten geplaatst ; de
overheid minimaliseert de cijfers en
plaatst vraagtekens achter de repre-
sentativiteit van de stalen.

Omwille van de ruchtbaarheid die via
de media aan deze vergiftigingszaak
gegeven werd, beval de Gemeen-
schapsminister  een zoveelste nieuw
onderzoek van de bodem en het wa-
ter.

Volgens zijn collega van Volksge-
zondheid zouden er nieuwe maatre-
gelen genomen worden, indien er
zich een negatieve evolutie zou voor-
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doen ten opzichte
derzoeken.

van vroegere on-

Mag ik de Minister vragen welke
maatregelen hij voorziet, indien het
huidig onderzoek de alarmerende cij-
fers van de vroegere onderzoeken be-
vestigt ?

Indien de graad van vergiftiging de
toelaatbare grens ver overschreden
heeft, welke maatregelen dringen
zich dan op ? Kan de Minister beslis-
sen de verontreinigde grond te laten
afgraven, zoals dat in Nederland ge-
beurt, en dit op kosten van het ver-
vuilend bedrijf ? Welk instrumenta-
rium staat hem hiervoor ter beschik-
king ?

De Voorzitter : De heer Gryp heeft
het woord.

De heer E. Gryp (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, herhaaldelijk
heb ik in deze Raad geïnterpelleerd
en vragen gesteld over de verontrus-
tende cadmiumvervuiling in Vlaan-
deren. Dit heeft nooit geleid tot effi-
ciënte maatregelen vanwege de
Vlaamse Executieve, hoogstens werd
enig studiewerk beloofd.

Thans wordt door de Bond Beter
Leefmilieu het bewijs geleverd dat
deze toxische vervuiling de volksge-
zondheid zwaar bedreigt en in be-
paalde streken onrustwekkende af-
metingen aanneemt.

Nu de normeringsbevoegdheid  inza-
ke leefmilieu vanaf 1 januari 1989
door het Vlaams Gewest zal worden
uitgeoefend, zou ik graag vernemen
of eindelijk werk zal gemaakt worden
van het opmaken van voldoende
strenge normen voor zware metalen
en of enig decretaal werk in deze ma-
terie mag verwacht worden.

Ook is men dringend aan een inven-
taris van de vele black points toe.
Zal dit inderdaad gebeuren en zo ja,
binnen welke termijn ?

Zal dringend een diepgaand onder-
zoek in de bedreigde gebieden zoals
Lommel, Tienen, Willebroek, de Ru-
pelstreek en andere uitgevoerd wor-
den ?

Wanneer en waar zal overgegaan
worden tot sanering door afgraving
van de meest vervuilde sites ?

Zullen de kosten hiervoor op de ver-
vuilende bedrijven verhaald wor-
den ?

De Voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter
geachte collega’s, ik zal eerst ant-
woorden op de vraag van de heer
Vanhorenbeek  en vervolgens op die
van de heer Gryp.

Vooraf wil ik duidelijk stellen dat ik
niet zal ingaan op de aspecten met
betrekking tot de volksgezondheid,
vermits deze zullen worden behan-
deld door mijn collega van Volksge-
zondheid en Brusselse Aangelegen-
heden.

In tegenstelling tot hetgeen het
geachte lid beweert, besteedt de
Vlaamse Regering wel degelijk reeds
sedert meerdere jaren uitgebreide
aandacht aan het probleem van cad-
miumverontreiniging in Vlaanderen.
Voor de toelichting van het algemeen
beleid ter zake, verwijs ik naar mijn
antwoord op de mondelinge vraag
van collega Gryp. Wat nu specifiek
de door het geachte lid aangeklaagde
cadmiumverontreiniging in Tienen
betreft, kan ik het geachte lid met
klem bevestigen dat de cadmiumver-
ontreiniging veroorzaakt door be-
doeld non-ferrobedrijf  reeds sedert
meerdere jaren door de overheid
wordt opgevolgd.

Zo werden bij voorbeeld ter beper-
king van de cadmiumemissies in de
lucht bij Ministerieel Besluit nr. 125
van 9 september 1985  aan het bedrijf
verstrengde emissienormen OPW
legd. Met betrekking tot de zware
metalen, zoals cadmium, werd hierbij
de strenge Duitse TA-Luftnorm,  met
name een stofgehalte in de afvalgas-
sen van maximum 5 mg/m3, verplicht
gesteld. Met het oog op de naleving
van deze verstrengde emissienormen
heeft het bedrijf in 1985  een nieuwe
filterinstallatie geïnstalleerd. Uit de
controlemetingen die sindsdien wer-
den uitgevoerd, blijkt dat de gemeten
emissies beneden deze opgelegde

grenswaarde liggen. Verder blijkt uit
de resultaten van de in de omgeving
van het bedrijf opgestelde meetpost,
dat de cadmiumconcentratie in de
lucht sedert 1985  beneden de Duitse
immissienorm  van 0,04  mg cadmium/
m3 blijft. Wat de kritiek betreft dat
dit meetstation zou verscholen staan
onder de bomen uit de overheersen-
de windrichtingen, wil ik doen op-
merken dat volgens de bevoegde ad-
ministratie dit meetstation staat op-
gesteld op de goede afstand en in
oostelijke windrichting. Deze wind-
richting is, steeds volgens de deskun-
digen, een aanvaardbare oriëntatie
ten overstaan van het bedrijf voor
een controleopdracht, terwijl de aan-
wezigheid van bomen geen invloed
geeft vermits het hier om het meten
van zwevend stof gaat.

Daarenboven wordt ook nog het op
de bodem neervallend stof gemeten.
Vier neerslagkruiken staan hiertoe in
de omgeving van het bedrijf opge-
steld. Volgens deze meetresultaten
blijft het neervallend cadmiumstof
beneden de richtwaarde van 20 mg/
m3 per dag die door de Vlaamse Raad
voor het Leefmilieu werd vooropge-
steld. Ten slotte tonen de tot dusver
uitgevoerde metingen van de cad-
miumconcentratie in het zich nabij
bevindend beekwater en putwater
geen abnormale waarden aan. Al de-
ze meetgegevens tonen aan dat de
cadmiumverontreiniging, d ie  mo-
menteel nog door het non-ferrobe-
drijf wordt veroorzaakt, binnen de
toelaatbare grenzen ligt en dat de
verontreiniging dus te wijten is aan
fouten uit het verleden.

Wat nu de aangeklaagde verontreini-
ging van de bodem door cadmium
betreft, bevestigen de mij tot dusver
bekende resultaten van bodemanaly-
ses dat er inderdaad een verontreini-
ging door cadmium is van bodems in
de nabijheid van het bedrijf, gaande
van 1 mg/kg tot 17,7  mg/kg en in één
bodemmonster zelfs tot 58 mg/kg.

Ten einde de verontreinigde bodems
beter te kunnen afbakenen, werden
aanvullende bodemanalyses reeds
eerder opgedragen door mijn voor-
ganger. De resultaten van deze aan-
vullende analyses zijn evenwel nog
niet in mijn bezit. Zij zullen wellicht
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beschikbaar zijn over een 14-tal  da-
gen. Zodra ik over de resultaten van
dit aanvullend onderzoek beschikt,
zal ik niet nalaten de gepaste maatre-
gelen te treffen ter sanering van de
verontreinigde gebieden.

Wat de vraag van collega Gryp  over
de cadmiumvervuiling in Vlaanderen
betreft, verwijs ik opnieuw naar wat
ik aan collega Vanhorenbeek  heb ge-
zegd, namelijk dat de aspecten van
Volksgezondheid door collega
Weckx, Minister van Volksgezond-
heid en Brusselse Aangelegenheden,
zullen worden behandeld.

In tegenstelling tot wat de heer Gryp
beweert, besteedt de Vlaamse Rege-
ring wel degelijk reeds sedert meer-
dere jaren uitgebreide aandacht aan
het probleem van cadmiumverontrei-
niging in Vlaanderen.

Vooreerst wordt de atmosferische
neerslag van cadmium en andere
zware metalen permanent gecontro-
leerd door het volgende instrumenta-
rium.

Het immissiemeetnet zware metalen,
uitgebouwd in 1979  en beheerd door
het Instituut voor Hygiëne en Epide-
miologie  ; dit meetnet  omvat een vijf-
endertigtal meetstations in Vlaande-
ren en meet ondermeer de concentra-
tie van cadmium in de omgevings-
lucht ; uit het meest recente jaarrap-
port (1 april 1987  tot 31 maart 1988)
van deze immissiemetingen  blijkt dat
de strenge Duitse norm van 0,04  mg
cadmium /m3  op alle meetplaatsen in
Vlaanderen wordt geëerbiedigd be-
houdens te Hoboken, waar 0,07  mg/
m3 werd gemeten.

Ten tweede, het biologisch meetnet,
in 1983  gestart door het Instituut
voor Scheikundig Onderzoek in op-
dracht van de Vlaamse Gemeen-
schap, waarmee ondermeer de conta-
minatieniveaus worden bepaald van
de gewassen veroorzaakt door atmos-
ferische neerslag van potentieel toxi-
sche stoffen, waaronder cadmium.

Ten derde en ten laatste door een
neerslagkruikenmeetnet beheerd
door het Instituut voor Hygiëne en
Epidemiologie dat een vijfenvijfitgtal
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neerslagkruiken opgesteld in Vlaan-
deren omvat.

Aanvullend aan deze overheidsmeet-
netten werd aan bepaalde potentieel
verontreinigende bedrijven, door
middel van de exploitatievergunning,
de verplichting tot de installatie van
een of meerdere bijkomende, private
meetposten opgelegd.

Verder werden voor de gebieden in
Vlaanderen, waarvan geacht werd
dat de bodem door cadmium was ver-
ontreindigd,  specifieke bodemonder-
zoeken in opdracht van de Vlaamse
Gemeenschap uitgevoerd. In dit ver-
band kan melding worden gemaakt
van het onderzoek opgedragen aan
LISEC waarbij 1698  particuliere
groententuinen gelegen in het noor-
delijk deel van de Provincie Limburg
werden onderzocht ; het onderzoek
opgedragen aan het Instituut voor
Scheikundig Onderzoek waarbij 284
particuliere groententuinen - waar-
van 122  in Hemiksem en 162  in Krui-
beke  - werden onderzocht.

Met betrekking tot de door de heer
Gryp  geciteerde bedreigde gebieden,
verwijs ik, wat Tienen betreft, naar
mijn antwoord verstrekt aan collega
Vanhorenbeek.  Wat Willebroek en
de Rupelstreek  aangaat, verwijs ik
naar het bodemonderzoek dat in
april 1988  in opdracht van mijn voor-
ganger werd uitgevoerd. In 2 van de
6 onderzochte tuinbodems werd een
normaal gehalte vastgesteld. In de
overige 4 tuinbodems werden gehal-
ten aan cadmium tussen de 1 en 3
ppm/droge  stof gevonden. Het we-
tenschappelijk instituut dat deze bo-
demanalyses te Willebroek en in de
Rupelstreek  uitvoerde, concludeerde
dat bedoelde gronden licht verontrei-
nigd zijn, maar dat deze verontreini-
ging van de tuinen vermoedelijk eer-
der te maken heeft met het vermen-
gen van bodemverbeteringsmiddelen
dan met luchtverontreiniging. De bo-
demverontreiniging tens lo t t e  in
Noord-Limburg en onder meer te
Lommel is een reeds sedert meerdere
jaren gekend probleem.

Met betrekking tot de mogelijke sa-
nering van de verontreindigde  bodem
werd niet alleen studiewerk beloofd,
zoals de heer Gryp  meent te moeten
stellen, maar ook daadwerkelijk uit-
gevoerd.
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Zo kunnen onder meer volgende in
opdracht van de Vlaamse Gemeen-
schap uitgevoerde onderzoeken wor-
den geciteerd : ,,bodemverontreini-
ging door cadmium”, door LISEC ;
,,chemische en morfologische karak-
terisatie  van individuele deeltjes in
de stofuitval rond het bedrijf Vieille
Montagne te Balen”, door de Uni-
versitaire Instellingen Antwerpen ;

,,karakterisatie stofdeeltjes rond in-
dustriële emissiebronnen”, door de
UIA ;

,,onderzoek  van particuliere groen-
tentuinen in Noord-Limburg” door
LISEC ;

,,onderzoek  van particuliere groen-
tentuinen te Balen en Mol”, door de
PIH van Antwerpen ;

,,onderzoek  cadmiumverontreiniging
in Kruibeke , Bazel, Rupelmonde,
Zwijndracht, Burcht, Schelle, He-
miksem, door het ISO-Tervuren ;

,,Deconcentratie van bodems veront-
reinigd door zware metalen”, door
het SCK van Mol ;

,,verontreiniging  in bodem en gewas-
sen in groententuinen in de omgeving
van de vroegere arseenfabriek te
Reppel”, door LISEC ;

Uit het tot dusver geleverde studie-
werk, blijkt ondermeer dat de sane-
ring van verontreindigde  gebieden
hoofdzakelijk zou kunnen geschieden
door het afgraven van de verontrei-
nigde gronden - afgezien van de
kostprijs blijven hieromtrent evenwel
vragen met betrekking tot waarheen
met de verontreinigde gronden en
vanwaar ,,goede” grond halen - of
de ,,uitwassing” zware metalen uit de
verontreinigde bodems ter plaatse -
de technische haalbaarheid van deze
methode dient nog uitgetest - of
specifiek voor minder verontreinigde
bodems de biologische decontamina-
tie met name het beplanten van de
bodems met goed cadmium opne-
mende gewassen - ook hier dient
nog onderzoek verricht. Verder we-
tenschappelijk onderzoek zal dan
ook moeten aantonen op welke wijze
de sanering realistisch kan geschie-
den.

Met betrekking tot de suggestie van
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de heer Gryp  tot inventarisatie van
de black points in Vlaanderen, kan
ik meedelen dat OVAM  reeds een
vijftal jaren bezig is met een dergelij-
ke inventarisatie. Deze inventarisatie
wordt op basis van nieuw gekende
gegevens bestendig bijgewerkt. Te-
vens worden telkens de mogelijke sa-
neringswijzen  onderzocht.

Tenslotte verwijst de heer Gryp, ook
nog naar de normeringsbevoegdheid
inzake leefmilieu die voor het Vlaam-
se Gewest na 1 januari 1989  zal wor-
den uitgebreid ingevolge de wijziging
van de wet van 8 augustus tot hervor-
ming der instellingen bij de wet van
8 augustus 1988.  In dit verband wil
ik, meer in het algemeen, uitdrukke-
lijk het belang onderlijnen van een
Europese aanpak van de milieupro-
blematiek. Ik ben van mening dat
Vlaanderen op dit gebied zelfs een
stuwende rol zal spelen. Het is dan
ook mijn bedoeling in de eerste
plaats werk te maken van de verdere
omzetting en uitvoering van de Euro-
pese leefmilieurichtlijnen voor toe-
passing in Vlaanderen. Verder zal ik
de opportuniteit laten onderzoeken
van de uitvaardiging van bijkomende
emissie- e n  immissienormen.  O o k
wat specifiek de emisssies en imissies
van cadmium in de lucht betreft -
waarvoor tot op heden nog geen Eu-
ropese richtlijnen bestaan - zal ik
niet nalaten dergelijk onderzoek te
laten doen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer L. Vanhorenbeek
tot de heer H. Weckx, Gemeen-
schapsminister  van Volksgezondheid
en Brusselse Aangelegenheden, over
ziekten veroorzaakt door cadmium-
vergiftiging in Tienen

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van-
horenbeek tot de heer Weckx, Ge-
meenschapsminister van  Volksge-
zondheid en Brusselse Aangelegen-
heden, over ziekten veroorzaakt
door cadmiumvergiftiging in Tienen.

De heer  Vanhorenbeek  heeft het
woord.

De heer L. Vanhorenbeek  (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, he-
ren Ministers, geachte collega’s, sa-
men met de inwoners van de Mulk-
wijk te Tienen, vind ik het verontrus-
tend dat er door de overheid zo licht-
zinnig wordt omgesprongen met de
volksgezondheid.

Nadat de Bond Beter Leefmilieu de
inwoners had gealarmeerd geen
groenten meer te eten, die gekweekt
waren in moestuinen in de omgeving
van het non-ferrobedrijf  Affilips,  had
er een multi-disciplinaire vergadering
plaats met vertegenwoordigers uit de
Administraties van Ruimtelijke Or-
deningen en Leefmilieu, Volksge-
zondheid en het Stadsbestuur van
Tienen.

Aan de inwoners werd de raad gege-
ven in een straal van 100  meter rond
het vervuilend bedrijf, geen blad-
groenten meer te eten, omdat er ge-
vaar zou kunnen zijn - weliswaar op
langere termijn - voor de volkgs-
zondheid.

De ontoelaatbare hoge concentraties
cadmium, koper en lood verrichten
echter reeds jarenlang hun ondermij-
nend werk. Is het toeval dat in de
getroffen wijk het aantal levensge-
vaarlijke aandoeningen onrustwek-
kend blijft stijgen ? Voornamelijk
cadmium stapelt zich op in het men-
selijk lichtaan  en wordt niet afgebro-
ken. Is het dan toeval dat bij kinde-
ren van de wijk beduidend meer
breuken van armen en benen worden
vastgesteld, een gevolg van de ont-
kalking van de beenderen ?

Is het toeval dat bij inwoners meer
chronische bronchitis wordt vastge-
steld dan in andere delen van de stad
Tienen ? Daarnaast worden diverse
gevallen gesignaleerd van hoge
bloeddruk, nier- en leverbeschadi-
ging, longkanker, prostaatkanker en
gestoorde schildklierfunctie.

Zou het daarom niet dringend nood-
zakelijk zijn de inwoners van de ver-
giftigde wijk in een straal van 1.500
meter aan een zeer ernstig genees-
kundig onderzoek te onderwerpen ?

Zou het niet wenselijk zijn de kleu-
terscholen op het Mulkplein  en in
Nieuw-Overlaar preventief en voor-
lopig elders te huisvesten, in afwach-
ting van de globale resultaten van dit
grootscheeps geneeskundig onder-
zoek ?

Indien dit globaal geneeskundig on-
derzoek tot de vaststelling zou ko-
men dat er een erge graad van cad-
miumvergiftiging  wordt vastgesteld,
welke concrete maatregelen zal de
Gemeenschapsminister  van Volksge-
zondheid dan treffen, om de leefkwa-
liteit  van de inwoners terug te her-
stellen ?

De Voorzitter : Minister Weckx
heeft het woord.

Minister H. Weckx (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, op basis van door het Instituut
voor Hygiëne en Epidemiologie  on-
derzochte grondstalen, nam de pro-
v inc ia le  gezondheidsinspectie  van
Brabant het besluit het verbruik voor
mensen en dieren van groenten te
verbieden, komende uit tuinen die
gelegen zijn in een straal van 100  me-
ter rond het bedrijf.

Dit besluit werd per brief op datum
van 16 augustus 1988  overgemaakt
aan de Burgemeester van de stad Tie-
nen voor uitvoering via de politie-
diensten. Ik vestig dan ook de aan-
dacht van het geachte lid erop dat
niet de BBL, maar wel de Admini-
stratie voor Gezondheidszorg van het
Ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap de betrokken inwoners heeft
gewaarschuwd.

De beslissing om het verbruik van
groenten te verbieden werd getroffen
uit veiligheidsoverwegingen. Aanvul-
lende onderzoeken van grondstalen
zullen uitwijzen of, en welke de ver-
schillen zijn van cadmiumconcentra-
ties naar afstand en windrichting.

Ook werden bij komende onderzoe-
ken uitgevoerd van het grondwater,
het lozingswater  en de schouwuitla-
ten. Particulieren met geneeskundige
problemen werden opgeroepen om
zich via hun huisarts te melden bij de
provinciale dienst Gezondheidszorg
van het Ministerie van de Vlaamse
Gemeenschap met het oog op een
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medisch onderzoek. Ik maak er het
geacht lid attent op dat ook hier door
ons werd opgetreden. Tot op heden
hebben twee gezinnen met respectie-
velijk twee en drie gezinsleden ge-
zondheidsklachten  komen melden bij
de gezondheidsinspecteur  van Bra-
bant. Deze zal in consult met de be-
handelende geneesheer (huisarts) on-
derzoeken of er een duidelijk oorza-
kelijk verband kan bestaan met de
aanwezigheid van cadmium.

De aandoeningen, die het geachte lid
opsomt, zijn wel diegene die in alle
handboeken voor geneeskunde staan
vermeld als mogelijk voortkomende
uit cadmiumtoxicatie.  In het geval te
Tienen werd tot nu toe echter nog
geen enkel oorzakelijk verband vast-
gesteld met cadmium. Vermits alle
recente onderzoeken uitwijzen dat
het bedrijf Affilips  te Tienen alle uit-
batingsvoorwaarden  s t ip t  na lee f t ,
lijkt er mij om redenen van volksge-
zondheid vooralsnog geen nood te
bestaan om een verplaatsing van de
bedoelde kleuterscholen te overwe-
gen.

Ik kan dus het achtbare lid verzeke-
ren dat tot op heden alle nodige pre-
ventieve maatregelen op het vlak van
de volksgezondheid werden genomen
en dat de situatie verder van zeer na-
bij wordt gevolgd.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende goedkeuring van de Europese
Overeenkomst inzake gewelddadig-
heden, gepleegd door en wangedrag
van toeschouwers rond sportevene-
menten en in het bijzonder rond
voetbalwedstrijden, ondertekend te
Straatsburg op 19 augustus 1985
- 151 (BZ 1988) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het
ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van de Europese Overeen-
komst inzake gewelddadigheden, ge-
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pleegd door en wangedrag van toe-
schouwers rond sportevenementen
en in het bijzonder rond voetbalwed-
strijden, ondertekend te Straatsburg
op 19 augustus 1985.

De algemene bespreking is geopend.

Mevrouw Kestelijn-Sierens,  verslag-
gever, heeft het woord.

Mevrouw M.-P. Kestelijn-Sierens
(op de tribune) : Onderhavig ontwerp
van decreet werd in de Commissie
voor Buitenlandse en Externe Aan-
gelegenheden op 10 november 1988
besproken.

Het betreft de goedkeuring van een
Europese overeenkomst met het oog
op de preventie. en de beteugeling
van gewelddadigheden gepleegd
door en wangedrag van toeschouwers
rond sportevenementen en in het bij-
zonder rond voetbalwedstrijden.

Deze overeenkomst werd door de
lidstaten van de Raad van Europa te
Straatsburg ondertekend op 19  au-
gustus 1985.

In zijn inleidende uiteenzetting werd
deze overeenkomst door de Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve gesi-
tueerd in de sfeer van het Heizeldra-
ma dat zich op 29 mei 1985  afspeelde.

Om geweld bij voetbalwedstrijden en
andere sportmanifestaties te voorko-
men of in toom te houden, worden
in de Europese overeenkomst een
aantal maatregelen genomen, zoals u
in het verslag kunt lezen, ondermeer
voldoende politie in en rond het sta-
dion en langs de reisweg van de sup-
porters,  scheiding van rivaliserende
supporters, enzovoort.

Mevrouw M. Panneels-Van Baelen :
Gisteren was er zelfs politie op het
plein.

Mevrouw Kestelijn-Sierens :  D e
overeenkomst bepaalt ook dat voor-
afgaand aan internationale clubwed-
strijden een overleg tussen de ver-
schillende bevoegde instanties wordt
georganiseerd en dat een permanent
comité voor de evaluatie en de fol-
low-up van de maatregelen wordt op-
gericht.

Problematiek cadmiumvervuiling
Europese Overeenkomst
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Luidens artikel 2 is een uiterst be-
langrijke doelstelling de coördinatie
van de actie van de nationale autori-
teiten.

Bij beslissing van de minsterraad van
5 juli 1985,  werd dan ook aan de Mi-
nister van Binnenlandse Zaken opge-
dragen een gemengde ministeriële
commissie voor de veiligheid van de
voetbalstadions op te richten.

Op 26 juli jongstleden werd de Euro-
pese conventie door de Kamer van
Volksvertegenwoordigers goedge-
keurd ; dit dient nog te gebeuren
door de Senaat.

Op advies van de Raad van State en
volgens artikel 16 van de bijzondere
wet van 8 augustus 1980  dient ook de
Vlaamse Raad zijn instemming met
dit verdrag te verlenen, daar ver-
scheidene artikelen van de overeen-
komst, maatregelen betreffen waar-
voor de Gemeenschappen bevoegd-
zijn. De Franse Gemeenschapsraad
heeft deze conventie op 5 juli jongst-
leden reeds goedgekeurd. Het ont-
werp van decreet werd door de com-
missie eenparig en ongewijzigd aan-
genomen. (Applaus)

De Voorzitter : De heer Caudron
heeft het woord.

De heer J. Caudron (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de oorzaken
van de ontaarding van de sport zitten
in de macht van het geld en de nefas-
te rol die de televisie speelt in de
opvoeding van onze jeugd. Inder-
daad, de enorme financiële belangen
die de profsport domineren kunnen
niet anders dan uitmonden in brutaal
spel, in omkoperij, in het vervalsen
van de uitslag, in doping en in geweld
dat als een vonk overslaat van de spe-
lers naar de toeschouwers.

Wij zijn ver af van het voetbalspel
van weleer dat in Engeland ontstaan
is en dat synoniem was van fair-play
en ontspannend volksvermaak.

Nu is voetbal oorlog, zegt Rinus  Mi-
chels, en gans de wereld is op 29 mei
1985  getuige geweest van het Heizel-
drama.

Hoe is het zover gekomen ? Dat deze
aanvankelijk edele sport ontaard is
in wat we er nu van te zien krijgen
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is te wijten aan de ongebreidelde
jacht op en de macht van het geld
waarbij slechts één wet geldt : win-
nen ten koste van alles omwille van
de lieve centjes.

Voetbal is nu een economische macht
waar miljarden mee gemoeid zijn. De
winnende ploeg gaat niet alleen met
de eer naar huis, maar vooral met de
centen. Dezelfde geldhonger heeft er
voor gezorgd dat de tikettenverkoop
uit de hand is gelopen met het gevolg
dat Italianen naast Engelsen plaats
namen dank zij de zwarte markt
waarbij toegangskaarten van 300
frank versjacherd werden voor
10.000  frank.

Dezelfde geldhonger was er de
schuld van dat er geen neutrale zone
was tussen de rivaliserende suppor-
ters want elke onverkochte staan-
plaats betekende zoveel minder ont-
vangsten voor de kassa.

Deze honger naar geld heeft geleid
tot een grove verruwing  van het spel
op de grasmat. Het geweld op het
veld is het bindmiddel met de agres-
siviteit die bij de massa steeds latent
aanwezig is. De brutaliteit van de
spelers slaat als een vonk over op de
toeschouwers die zich ontladen.

De meeste beroepssporten lijden aan
de kanker van het geld waardoor
sommige topsporters duizelingwek-
kende bedragen verdienen waartegen
elk rechtgeaard mens in opstand
komt. Wanneer een wereldkampioen
zwaargewichtboksen in een paar mi-
nuten 600  miljoen frank verdient en
zijn KO-geslagen  uitdager slechts 400
miljoen frank, zeg me dan eens in
welke wereld wij leven. Is het moreel
verantwoord dat de winnaar van het
Antwerp tennistornooi 15 miljoen
frank wegkaapt, een bedrag waar ve-
le dagloners een ganse loopbaan voor
moeten werken ? Is het contrast met
de hongerende derde wereld dan niet
wraakroepend en hemeltergend ?

Om te winnen zijn alle middelen
goed: bruut geweld, bedrog, omko-
perij, vervalsing van de uitslag, do-
ping en fiscale fraude.

In ons land en elkders  is de toestand
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Mevrouw M. Panneels-Vun  Baelen (CVP),  verslaggever over het voorstel van
decreet van de heer L. Dhoore (CVP) c.s. houdende wijziging en aanvulling van
de Huisvestingscode

zodanig verkeerd gegroeid dat, deze
misdrijven beschouwd worden als
een soort cavalierdelict, als iets dat
wel niet toegelaten is maar tenslotte
niet zo erg is en dus oogluikend
wordt getolereerd. Het dopingschan-
daal van de match Anderlecht-Barce-
lona werd door de procureur-gene-
raal geseponeerd zogezegd om de di-
plomatieke betrekkingen tussen Bel-
gië en Spanje niet in het gedrang te
brengen.

Er zijn landen waar men zich tijdig
over het probleem van het hooliga-
nisme heeft gebogen. In Denemar-
ken bij voorbeeld werd heel vroeg
preventief opgetreden door het voet-
balgebeuren te omkaderen met cultu-
rele manifestaties. Daar wordt vóór
de voetbalmatch de grasmat gevuld
met honderden spelende kinderen
waardoor het psychologisch effect
van de oorlogssfeer  weggenomen
wordt.

Welke maatregelen worden genomen
om de sportliefhebber te beschouwen
als een volwaardig consument die
met zijn duurbetaald toegangskaartje
recht heeft op een zuivere match zon-
der bedrog, doping of omkoperij,

Europese Overeenkomst
gewelddadigheden toeschouwers sportevenementen

recht heeft op een comfortabele
plaats zonder te grote klasseverschil-
len. De hooligans  die als haringen op
de staanplaatsen geperst worden, er-
varen de luxueuze zittribunes en
vooral de duurverhuurde champag-
neloges  van Anderlecht als provoca-
ties die zij dan beantwoorden met
bruut geweld.

De tweede oorzaak van geweld,
naast het geld is onbetwistbaar het
overdadig aanbod van geweld en
bloed en terreur dat wij en onze kin-
deren dagelijks via de TV voorge-
schoteld krijgen. Dit wakkert het ge-
weld aan dat bij vele mensen latent
aanwezig is. Door dit overdadig aan-
bod dreigt het onontbeerlijke verschil
tussen fictie en werkelijkheid verlo-
ren te gaan. Beelden over Beiroet en
de Golfoorlog worden gevolgd door
een speelfilm waarin moord en brand
eveneens de hoofdtoon vormen.

Is het niet een groot gevaar dat ons,
televisiekijkers, bedreigt, dat wij,
door het verdwijnen van het wezen-
lijk onderscheid, tusen  wat echt en
wat gespeeld is, onze emoties gaan
verliezen ? Dat wij alles met afstan-
delijk, koele blik gaan bekijken, zon-
der nog te beseffen dat het om men-
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sen gaat die, zoals Willem Verman-
dere  het in zijn magistrale ,,duizend
en duizend soldaten zingt”, altijd ie-
mands vader, altijd iemands kind
zijn. Zonder nodeloos patetisch te
willen doen moet het me toch van
het hart dat een wereld zonder emo-
ties, harteloos, en bijgevolg onleef-
baar is.

zijn zaken die niet kunnen worden
opgelost bij wijze van decreet.

Wordt het niet eens tijd dat allen,
waaronder ook wij, wetgevers, die zo
graag spreken over de waarden in on-
ze samenleving, iets gaan onderne-
men tegen het grenzeloos vertonen
van geweld op de buis ?

stellen of het nog verantwoord is dat
de gemeenschap moet opdraaien
voor de kosten van de ordehandha-
ving van rijkswacht en politie, de
hulpdiensten zoals brandweer,
Vlaams Kruis en Rood Kruis en de
zorg voor de doden en de gekwetsten
in het ziekenhuis, terwijl de organisa-
toren de winsten opstrijken. Met an-
dere woorden, moeten wij ook hier
blijven dulden dat de verliezen gena-
tionaliseerd worden terwijl de win-
sten geprivatiseerd worden ?

We mogen onze blik, noch deze van
onze kinderen, afwenden van de in-
derdaad vaak wrede realiteit. Maar
dit kan toch niet betekenen dat wij
instemmen met de huidige overcon-
sumptie  aan gruwelbeelden.

Mocht dit debat en de maatregelen
die nu genomen worden bijdragen tot
het saneren van onze verziekte sport-
wereld, dan zal het offer van 38 men-
senlevens en honderden gewonden
niet voor niets gebracht zijn.

Ik verwijs echter naar hetgeen onze
collega’s in de Franstalige Gemeen-
schap ter zake hebben gedaan, en die
ik als suggestie aan de Executieve wil
overmaken. Men heeft daar de er-
kenning en eventueel ook de steun
die vanuit de Executieve aan sportfe-
deraties wordt verleend aan bepaalde
voorwaarden gekoppeld. Het gaat
om een overeenkomst tussen de
Franstalige Executieve en zes sport-
federaties op het vlak van de proble-
men die in deze overeenkomst aan
de orde zijn en waarbij men zegt :
,,In ruil voor subsidies, voor erken-
ning en steun bent u gehouden vol-
gende verbintenissen na te komen”.

Is het niet onrustwekkend te verne-
men dat een vijfde van de videomarkt
betrekking heeft op gruwel-casset-
tes ? Wij vragen ons af wanneer wij
paal en perk gaan stellen aan de com-
merciële exploitatie van een walgelij-
ke afwijking in de menselijke natuur.
Wanneer met andere woorden zal
werk gemaakt worden van het wets-
voorstel Coppieters  dat ertoe strekt
de verkoop en het uitlenen van gru-
welcassettes aan minderjarigen te
verbieden !

Mijnheer de Voorzitter, niettegen-
staande dit decreet volgens ons niet
ver genoeg gaat, en slechts kuriert
am Symptom,  zal de Volksunie het
decreet goedkeuren. (Applaus bij de
VU)

Ik ben de mening toegedaan dat, in
een dergelijk contractueel kader, het
niet zo onzinnig zou zijn te bedingen
- meer speciaal met betrekking tot
de voetbalsport - dat de terreinen
op gebied van veiligheid aan minima-
le voorwaarden zouden voldoen.

De Voorzitter : De heer Suykerbuyk
heeft het woord.

De VU pleit dus voor een preventie-
ve aanpak van het probleem. In het
Europees Parlement herinnerde VU-
afgevaardigde Vandemeulebroucke
eraan dat zes jaar geleden zijn resolu-
tie, waarin een onderzoek werd ge-
vraagd naar de maatschappelijke oor-
zaken van geweld in de sport, van de
tafel werd geveegd. ,,De sport is een
ode aan de sterkste en het geldgewin
geworden”, zei hij terecht.

De heer Suykerbuyk  (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, dit decreet strekt ertoe een
overeenkomst te bekrachtigen die te
maken heeft met gewelddadigheden
als gevolg van wangedrag van sup-
porters bij voetbalwedstrijden. Er is
door mevrouw Kestelijn  reeds op ge-
wezen dat dit in de context van het
Heizeldrama is tot stand gekomen.
Evenals de vorige spreker meen ik te
mogen zeggen en betreuren dat er op
het terrein - letterlijk dan - sinds
1985  nog niet veel is gebeurd. Ook
is het duidelijk dat deze aangelegen-
heid grotendeels een zaak is die moet
worden opgelost via maatregelen op
het stuk van de veiligheid. Dit be-
hoort niet tot de bevoegdheid van de
Vlaamse Gemeenschap.

Vanuit deze invalshoek kan, mijns in-
ziens, een bijdrage vanwege de
Vlaamse Gemeenschap, vanwege de
Vlaamse Executieve gebeuren. Voor
het overige behoort dit Verdrag tot
het nationale niveau en moet hier dus
niet worden besproken. Toch stel ik
er prijs op, in het kader van dit debat,
deze suggesties te doen al was het
maar opdat deze Europese overeen-
komst, hoe goed bedoeld ook, geen
dode letter zou blijven. (Applaus bij
de CVP, SP en VU)

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Willen wij het ontspoorde hooliganis-
me met succes bestrijden, dan moet
eerst het ruwe spel op het veld op-
houden, want dit werkt aanstekelig
en slaat dus gemakkelijk over naar
het publiek. Ook de VU betreurt dat
deze overeenkomst enkel het geweld
rond het veld aanpakt maar de bruta-
liteiten op het veld ongemoeid laat.

Tenslotte moeten wij ons de vraag

Toch wens ik een suggestie te doen.
Het verzekeren van een goede inrich-
ting en de constructie van de gebou-
wen, van de tribunes, de scheiding
van de verschillende rivaliserende
supporters, het aanbrengen van doel-
treffende omroepinstallaties, het ver-
bieden van bepaalde personen inge-
val van drankmisbruik, enzovoort

Minister J. Lenssens : Mijnheer de
voorzitter, ik dank de verslaggeefster
en collega Caudron voor zijn behar-
tenswaardige beschouwingen die
meer met de filosofie van de conven-
tie te maken hadden dan wel met de
concrete tekst van het ontwerp van
decreet dat er alleen toe strekt de
bepalingen die in de bevoegdheids-
sfeer van de Vlaamse Gemeenschap
liggen goed te keuren.

Dank ook aan collega Suykerbuyk
voor zijn suggestie waarvan ik nota
heb genomen. Ik zal niet nalaten de-
ze suggestie aan mijn collega, be-
voegd voor Cultuur, over te maken.
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De Voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze  bespreking van het
ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van de Europese Overeen-
komst inzake gewelddadigheden, ge-
pleegd door en wangedrag van toe-
schouwers rond sportevenementen
en in het bijzonder rond voetbalwed-
strijden, ondertekend te Straatsburg
op 19 augustus 1985.

Enig artikel

De Europese Overeenkomst inzake
gewelddadigheden gepleegd door en

- wangedrag van toeschouwers rond
sportevenementen en in het bijzon-
der rond voetbalwedstrijden, onder-
tekend te Straatsburg op 19 augustus
1985,  zal volkomen uitwerking heb-
ben wat de aangelegenheden betreft
die behoren tot de bevoegdheid van
de Vlaamse Gemeenschap.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze  bespreking is ge-
sloten. We zullen om 16 uur de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houden.

ONTWERP VAN DECREET tot
instelling van het politiek verlof voor
de personeelsleden van de instellin-
gen van openbaar nut die van de
Vlaamse Gemeenschap afhangen
- 154 (BZ 1988)  - Nrs. 1 en 2.

ONTWERP VAN DECREET tot
instelling van het politiek verlof voor
de personeelsleden van de instellin-
gen van openbaar nut die van het
Vlaamse Gewest afhangen
- 155 (BZ 1988)  - Nrs. 1 en 2.

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde zijn het
ontwerp van decreet tot instelling van

het politiek verlof voor de perso-
neelsleden van de instellingen van
openbaar nut die van de Vlaamse
Gemeenschap afhangen en het ont-
werp van decreet tot instelling van
het politiek verlof voor de perso-
neelsleden van de instellingen van
openbaar nut die van het Vlaamse
Gewest afhangen.

Beide ontwerpen hebben dezelfde
strekking en ik stel voor daarover één
enkele algemene bespreking te hou-
den.

Geen bezwaar ? (Instemming)

De algemene bespreking is geopend.

De heer Galle, verslaggever, is weer-
houden en verwijst naar zijn verslag.

Vraagt iemand het woord ? (Neen)

Minister Van den Bossche heeft het
woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de Voorzitter, collega’s, zeer
bondig enkele bemerkingen bij de
twee ontwerpen.

Dit is een concrete vorm van de con-
tinuïteit van het beleid, over de wis-
selingen van samenstelling en figuren
heen ; in die zin dat de beide ontwer-
pen door de vorige Executieve wer-
den goedgekeurd, ingediend en on-
dertekend door de toenmalige ver-
antwoordelijke van het Openbaar
Ambt, collega Kelchtermans.

Wij hebben gemeend aan de Com-
missie te moeten vragen deze twee
ontwerpen bij voorrang te behande-
len, omdat dit het laatste luik is en
de laatste afwerking van het systeem
dat bij wet op 18 september 1986
werd geïnstalleerd. Opdat iedereen
op eenzelfde wijze zou behandeld
worden, is het noodzakelijk de instel-
lingen van openbaar nut, afhangende
van de Vlaamse Gemeenschap en het
Vlaams Gewest, eenzelfde bepaling
te geven als voorzien in de wet voor
de andere personeelsleden van het
Openbaar Ambt. Tot daar mijn eer-
ste bemerking.

Tweede bemerking : ik besef best dat
de discussie over het politiek verlof
niet is afgelopen met dit ontwerp en
verder open blijft.

Daarbij wens ik drie concrete punten
naar voren te brengen.

Ten eerste, wij zullen thans, vermits
het eerste geheel is afgehandeld en
uitgebouwd, bij eenvoudig rond-
schrijven alle gemeenten in kennis
stellen van het volledig stelsel, zoals
het nu geldig is voor het ganse Open-
baar Ambt.

Ten tweede, zal er een discussie op
gang moeten worden gebracht - en
ik beperk mij tot de sfeer van de
Openbare Sector - omtrent verbete-
ringen van de huidige tekst.

Ik geef een voorbeeld van een moei-
lijkheid. In het huidig decreet is men
in grote steden verplicht om onmid-
dellijk het ambt van schepen volledig
op te nemen. Sommige mensen ge-
nieten in hun job een wedde die ho-
ger is dan de vergoeding van sche-
pen.

Wij moeten in de volgende maanden
nagaan hoe dit probleem kan worden
opgelost.

Er zullen ook andere problemen rij-
zen bij de toepassing. Het eerste luik
zal dan ook zijn : het voorstellen van
,,adjusteringen”  in de Vlaamse Raad
na de eerste confrontatie met de
werkelijkheid vanaf 1 januari.

Het derde punt is dat een uitbreiding
of een verfijning van het geheel in
discussie kan worden gebracht in de
loop van de volgende maanden. Wij
menen dat het goed is om een con-
frontatie met de werkelijkheid af te
wachten. Het is logischer - en daar-
om de snelle behandeling in Commis-
sie en Openbare Vergadering - om
het geheel eerst af te werken.

Wij hebben een volledig stap gedaan
inzake het politiek verlof. Wij zien
later wel wat we verder kunnen doen.

Het politiek verlof is belangrijk om-
dat het aan meer burgers de moge-
lijkheid biedt om zonder professione-
le risico’s of zonder al te grote profes-
sionele nadelen deel te nemen aan
het politiek ambt en aan de uitoefe-
ning van de macht, indien zij dit wen-
sen en indien zij ertoe worden geroe-
pen door de kiezer. Dat is een vorm
van democratisering van de maat-
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schappij, wat leuk is meegenomen.
(Applaus)

De Voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

ONTWERP VAN DECREET tot
instelling van het politiek verlof voor
de personeelsleden van de instellin-
gen van openbaar nut die van de
Vlaamse Gemeenschap afhangen
- 154 (BZ 1988)  - Nrs. 1 en 2

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is de
artikelsgewijze  bespreking van het
ontwerp van decreet tot instelling van
het politiek verlof voor de perso-
neelsleden van de instellingen van
openbaar nut die van de Vlaamse
Gemeenschap afhangen.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegen-
heid bedoeld in artikel 59bis  van de
Grondwet.

- Aangenomen. Artikel 4

Artikel 2

5 1. De personeelsleden van de in-
stellingen van openbaar nut waarop
de bepalingen van de wet van 16
maart 1954  betreffende de controle
op sommige instellingen van open-
baar nut van overeenkomsige toepas-
sing zijn of bij decreet van toepassing
zijn verklaard, hebben, op voorwaar-
de dat ze een voltijds  ambt uitoefe-
nen, volgens de hierna bepaalde re-
gelen recht op politiek verlof voor
het uitoefenen van een politiek man-
daat of een ambt dat ermee gelijkge-
steld kan worden.

In de zin van dit decreet moet onder
personeelsleden worden verstaan de
leden van het vastbenoemd, het sta-
gedoend, het tijdelijk en het hulpper-
soneel,  zelfs die welke bij overeen-
komst zijn aangenomen.

Vlaamse Raad
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8 2. De in 9 1 bedoelde personeelsle-
den kunnen slechts politiek verlof be-
komen mits naleving van de onver-
enigbaarheden en verbodsbepalingen
die krachtens wets-, decreets-  of re-
gelementsbepalingen  op hen toepas-
selijk zijn.

- Aangenomen.

Artikel 3

Onder politiek verlof voor het uitoe-
fenen van een politiek mandaat of
een ambt dat ermee gelijkgesteld kan
worden, dient te worden verstaan :

1. ofwel een vrijstelling van dienst
die geen weerslag heeft op de admi-
nistratieve en geldelijke toestand van
het personeelslid ;

2. ofwel een facultatief politiek verlof
dat op aanvraag van het personeelslid
wordt toegekend ;

3. ofwel een politiek verlof van
ambtswege waaraan het personeels-
lid zich niet kan onttrekken.

Tijdens de periode van facultatief po-
litiek verlof of politiek verlof van
ambtswege, wordt het personeelslid
in stand non-activiteit geplaatst, of,
in voorkomend geval, in een toestand
analoog aan de stand non-activiteit.

- Aangenomen.

Op aanvraag van de personeelsle-
den bedoeld in artikel 2, 0 1 wordt
binnen de hierna bepaalde perken
vrijstelling van dienst toegekend voor
de uitoefening van de volgende poli-
tiek mandaten :

1” a) gemeenteraadslid dat noch bur-
gemeester noch schepen is ;
b) lid van een raad voor maatschap-
pelijk welzijn de voorzitter uitgezon-
derd ;
in een gemeente tot 10.000 inwo-
ners : 1/2  dag per maand ;

2” a) gemeenteraadslid dat noch bur-
gemeester noch schepen is ;
b) lid van een raad voor maatschap-
pelijk welzijn, de voorzitter uitgezon-
derd ;
in een gemeente van 10.001  inwoners
of meer : 1 dag per maand ;

3” burgemeester, schepen of voorzit-

ter van de raad voor maatschappelijk
welzijn van een gemeente :
- tot 10.000 inwoners : 1/2  dag per
maand ;
- van 10.001  tot 30.000  inwoners :
1 dag per maand ;

4” schepen of voorzitter van de raad
voor maatschappelijk welzijn van een
gemeente van 30.001 tot 50.000  inwo-
ners : 1 dag per maand ;

5” lid van een raad van agglomeratie
of federatie van gemeenten dat noch
voorzitter noch schepen is : 1 dag per
maand ;

6” lid van de Nederlandse Commissie
voor de Cultuur vermeld in artikel
108ter  van de Grondwet, de voorzit-
ter uitgezonderd : 1/2  dag per
maand ;

7” provincieraadslid, niet-lid van de
bestendige deputatie : 1 dag per
maand.

- Aangenomen.

Artikel 5

De vrijstelling van dienst, bepaald in
artikel 4 wordt naar keuze van de
betrokkene genomen in dagen of hal-
ve dagen. Zij mag niet van een
maand naar een andere worden over-
gedragen tenzij zij is toegekend voor
het uitoefenen van een mandaat van
provincieraadslid.

- Aangenomen.

Artikel 6

Op aanvraag van de personeelsleden
bedoeld in artikel 2, 8 1 kan binnen
de hierna bepaalde perken facultatief
politiek verlof worden toegekend
voor de uitoefening van de volgende
politiek mandaten :

1” burgemeester, schepen of voorzit-
ter van de raad voor maatschappelijk
welzijn van een gemeente :
- tot 10.000 inwoners : 1 of 2 dagen
per maand ;
- van 10.001  inwoners tot 30.000  in-
woners : 1,2 of 3 dagen per maand ;

20 schepen of voorzitter van de raad
voor maatschappelijk welzijn van een
gemeente van 30.001 inwoners tot
50.000  inwoners : 1, 2 of 3 dagen per
maand ;
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Voorzitter
3” schepen van een agglomeratie of
federatie van gemeenten : 1, 2 of 3
dagen per maand ;

40 lid van het vast bureau van de raad
voor maatschappelijk welzijn van een
gemeente :
- tot 10.000  inwoners : 1 of 2 dagen
per maand ;
- van 10.001  inwoners tot 20.000  in-
woners : 1,2  of 3 dagen per maand ;
- meer dan 20.000  inwoners : 1, 2,
3 of 4 dagen per maand.

- Aangenomen.

Artikel 7

De in artikel 2, 0 1 bedoelde perso-
neelsleden worden, binnen de hierna
bepaalde greznen, met politiek verlof
van ambtswege gezonden voor de uit-
oefening van de volgende politieke
mandaten :

1” burgemeester van een gemeente :
- van 20.001  tot 30.000  inwoners :
2 dagen per maand ;
- van 30.001  tot 50.000  inwoners :
de helft van een voltijds  ambt ;
- meer dan 50.000  inwoners : vol-
tijds ; .

2” schepen of voorzitter van de raad
voor maatschappelijk welzijn van een
gemeente :
- van 20.001  tot 50.000  inwoners :
2 dagen per maand ;
- van 50.001  tot 80.000  inwoners :
de helft van een voltijds  ambt ;
- meer dan 80.000  inwoners : vol-
tijds ; .

3” lid van de bestendige deputatie van
een provincieraad : voltijds  ;

40 voorzitter van de Nederlandse
Commissie voor de Cultuur vermeld
in artikel 108ter  van de Grondwet :
voltijds  ;

50 voorzitter van een agglomeratie of
federatie van gemeenten : voltijds.

Het politiek verlof van ambtswege
vangt aan op de datum van de eedaf-
legging volgend op de eerstvolgende
verkiezing.

- Aangenomen.

Artikel 8

In afwijking van artikel 2, 9 1, eerste

Vlaamse Raad
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lid worden de personeelsleden van de
instellingen van openbaar nut die
geen voltijds  ambt uitoefenen niette-
min met voltijds  politiek verlof van
ambtswege gezonden voor de uitoe-
fening van een in artikel 7, eerste lid
bepaald politiek mandaat voor zover
daaraan een politiek verlof van
ambtswege beantwoordt waarvan de
duur ten minste de helft van een vol-
tijds ambt beloopt.

- Aangenomen.

Artikel 9

Voor de toepassing van artikel 4, l”,
2”,  3” en 4”, artikel 6, l”, 2” en 4”, en
artikel 7, 1” en 2” wordt het aantal
inwoners vastgesteld overeenkomstig
de bepalingen van de artikelen 19 en
130  van de gemeentewet.

- Aangenomen.

Artikel 10

Het personeelslid dat voor de uitoe-
fening van een mandaat van burge-
meester, schepen of voorzitter van
een raad voor maatschappelijk wel-
zijn recht heeft op politiek verlof
waarvan de duur niet de helft van
een voltijds  ambt overschrijdt, kan
op zijn aanvraag, een halftijds of vol-
tijds politiek verlof bekomen.

Het personeelslid dat voor de uitoe-
fening van een in het eerste lid ver-
meld mandaat recht heeft op een
halftijds politiek verlof, kan, op zijn
aanvraag, voltijds politiek verlof be-
komen.

Het politiek verlof dat in toepassing
van het eerste en tweede lid kan wor-
den verkregen, wordt gelijkgesteld
met politiek verlof van ambtswege
wat betreft de weerslag welke het
heeft op de administratieve en gelde-
lijke toestand van het personeelslid.

- Aangenomen.

Artikel 11

$ 1. De periode gedekt door een
facultatief politiek verlof of een poli-
tiek verlof van ambtswege worden
niet bezoldigd. Zij worden niettemin
in aanmerking genomen voor de be-
rekening van de geldelijke anciënni-
teit.

Politiek verlof oersoneelsleden  ION Gemeenschar, 102

Voor de berekening van de statutaire
anciënniteiten worden de volgende
verminderingen toegepast :

Aantal dagen facul-
tatief politiek verlof

of politiek verlof
van ambtswege

per jaar

Vermindering
per jaar

- 24 dagen
van 24 tot - 48 dagen
van 48 tot - 72 dagen
van 72 tot - 96 dagen
van 96 tot - 120 dagen
van 120  tot - 144 dagen
144  dagen
+ 144 dagen

geen
1 maand

2 maanden
3 maanden
4 maanden
5 maanden
6 maanden

122 maanden

De Vlaamse Executieve kan bepalen
wat onder statutaire anciënniteiten
moet worden verstaan.

Voor het tijdelijk of het bij arbeids-
overeenkomst aangeworven perso-
neelslid gelden de termijnen van fa-
cultatief politiek verlof of politiek
verlof van ambtswege als periodes
van dienstschorsing die niettemin
moeten worden beschouwd als voor
bevordering tot een hogere wedde in
aanmerking komende diensten.

$ 2. Indien niet-bezoldigde politieke
verloven bedoeld in 9 1, in de periode
vallen die in aanmerking komt voor
de vaststelling van de gemiddelde
wedde die tot grondslag voor de be-
rekening van het rustpensioen, dan
wordt die wedde vastgesteld, alsof de
betrokkene in dienstactiviteit zou zijn
gebleven gedurende de bedoelde pe-
riodes en hij daadwerkelijk de wedde
zou genoten hebben, zoals bepaald q
overeenkomstig de voormelde 0 1.

- Aangenomen.

Artikel 12

Het politiek verlof eindigt uiterlijk op
de laatste dag van de maand die volgt
op die tijdens welke het mandaat een
einde neemt.

Vanaf dat ogenblik, herkrijgt de be-
langhebbende zijn statutaire of con-
tractuele rechten. Het personeelslid
dat in zijn betrekking niet werd ver-
vangen, bezet die betrekking wan-
neer het zijn dienst hervat. Indien het
personeelslid wel is vervangen, wordt
het in voorkomend geval voor een
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Voorzitter

andere betrekking aangewezen over-
eenkomstig de regelen die inzake we-
dertewerkstelling en mobiliteit op
hem van toepassing zijn.

- Aangenomen.

Artikel 13

Het personeelslid mag na zijn weder-
opneming zijn wedde niet cumuleren
met voordelen die verbonden zijn
aan de uitoefening van een politiek
mandaat als bedoeld in artikel 7 en
die gelden als een wederaanpassings-
vergoeding.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze  bepspreking  is ge-
sloten. Wij zullen om 16 uur de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houden.

ONTWERP VAN DECREET tot
instelling van het politiek verlof voor
de personeelsleden van de instellin-
gen van openbaar nut die van het
Vlaamse Gewest afhangen
- 155 (BZ 1988) - Nrs. 1 en 2

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze  bespreking van het
ontwerp van decreet tot instelling van
het politiek verlof voor de perso-
neelsleden van de instellingen van
openbaar nut die van het Vlaamse
Gewest afhangen.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegen-
heid bedoeld in artikel 107quater  van
de Grondwet.

- Aangenomen.

Artikel 2

0 1. De personeelsleden van de hier-
navermelde instellingen van open-
baar nut die een voltijds  ambt uitoe-
fenen, hebben, volgens de hierna be-

paalde regelen, recht op politiek ver- 1. ofwel een vrijstelling van dienst
lof voor het uitoefenen van een poli- die geen weerslag heeft op de admi-
tiek mandaat of een ambt dat ermee nistratieve en geldelijke toestand van
gelijkgesteld kan worden : het personeelsbeleid ;

- de Gewestelijke Investeringsmaat-
schappij voor Vlaanderen ;

- de Sociaal Economsiche  Raad van
Vlaanderen ;

2. ofwel een facultatief politiek verlof
dat op aanvraag van het personeelslid
wordt toegekend ;

- de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappij voor de provincie Ant-
werpen ;

3. ofwel een politiek verlof van
ambtswege waaraan het personeels-
lid zich niet kan onttrekken.

- de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappij voor de provincie Lim-
burg ;

- de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappij voor de provincie Oost-
Vlaanderen ;

Tijdens de periode van facultatief po-
litiek verlof of politiek verlof van
ambtswege, wordt het personeelslid
in de stand non-activiteit geplaatst of,
in voorkomend geval, in een toestand
analoog aan de stand non-activiteit.

- Aangenomen.

- de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappij voor de provincie
West-Vlaanderen ;

Artikel 4

- de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappij voor de administratie
arrondissementen Halle-Vilvoorde
en Leuven ;

Op aanvraag van de personeelsleden
bedoeld in artikel 2, 0 1 wordt binnen
de hierna bepaalde perken vrijstel-
ling van dienst toegekend voor de uit-
oefening van de volgende politieke
mandaten :

- de instellingen van openbaar nut,
waarop de bepalingen van de wet van
16 maart 1954  betreffende de contro-
le op sommige instellingen van open-
baar nut van overeenkomstige toe-
passing zijn of bij decreet van toepas-
sing zijn gemaakt.

1” a) gemeenteraadslid dat noch bur-
gemeester noch schepen is ;
b) lid van een raad voor maatschap-
pelijk welzijn, de voorzitter uitgezon-
derd ;
in een gemeente tot 10.000 inwo-
ners : 1/2  dag per maand ;

In die zin van dit decreet moet onder
personeelsleden worden verstaan de
leden van het vastbenoemd, het sta-
gedoend, het tijdelijk en het hulpper-
soon,  zelfs die welke bij overeen-
komst zijn aangenomen.

$ 2. De in 0 1 bedoelde personeelsle-
den kunnen slechts politiek verlof be-
komen mits naleving van de onver-
enigbaarheden en verbodsbepalingen
d ie  k rach tens  wets-, decreets-  of
reglemeteringsbepalingen  o p hen
toepasselijk zijn.

2” a) gemeenteraadslid dat noch bur-
gemeester noch schepen is ;
b) lid van een raad voor maatschap-
pelij k welzijn, de voorzitter uitgezon-
derd ;
in een gemeente van 10.001  inwoners
of meer : 1 dag per maand ;

- Aangenomen.

3” burgemeester, schepen of voorzit-
ter van de raad voor maatschappelijk
welzijn van een gemeente ;
- tot 10.000 inwoners : 1/2  dag per
maand ;
- van 10.001  tot 30.000  inwoners :
1 dag per maand ;

Artikel 3

Onder politiek verlof voor het uitoe-
fenen van een politiek mandaat of
een ambt dat ermee gelijkgesteld kan
worden, dient te worden verstaan :

4” schepen of voorzitter van de raad
voor maatschappelijk welzijn van een
gemeente van 30.001 tot 50.000  inwo-
ners : 1 dag per maand ;

5” lid van een raad van agglomeratie
of federatie van gemeenten dat noch
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Voorzitter Artikel 9

voorzitter noch schepen is : 1 dag per
maand ;

6O  lid van de Nederlandse Commissie
voor de Cultuur vermeld in artikel
108ter  van de Grondwet, de voorzit-
ter uitgezonderd : 1/2  dag per
maand ;

7” provincieraadslid, niet-lid van de
bestendige deputatie : 1 dag per
maand. .

- Aangenomen.

Artikel 5

De vrijstelling van dienst, bepaald in
artikel 4 wordt naar keuze van de
betrokkene genomen in dagen of hal-
ve dagen. Zij  mag niet van een
maand naar een andere worden over-
gedragen tenzij zij is toegekend voor
het uitoefenen van een mandaat van
provincieraadslid.

- Aangenomen.

Artikel 6

Op aanvraag van de personeelsle-
den bedoeld in artikel 2, 0 1, kan
binnen de hierna bepaalde perken fa-
cultatief politiek verlof worden toe-
gekend voor de uitoefening van de
volgende politieke mandaten :

1” burgemeester, schepen of voorzit-
ter van de raad voor maatschappelijk
welzijn van een gemeente :
- tot 10.000  inwoners : 1 of 2 dagen
per maand ;
- van 10.001  tot 30.000  inwoners :
1, 2 of 3 dagen per maand ;

2” schepen of voorzitter van de raad
voor maatschappelijk welzijn van een
gemeente van 30.001  tot 50.000  inwo-
ners : 1, 2 of 3 dagen per maand ;

3” schepen van een agglomeratie of
federatie van gemeenten : 1, 2 of 3
dagen per maand ;

4” lid van een vast bureau van de
raad voor maatschappelijk welzijn
van een gemeente :
- tot 10.000  inwoners : 1 of 2 dagen
per maand ;
- van 10.001  tot 20.000  inwoners :
1, 2 of 3 dagen per maand ;

- meer dan 20.000  inwoners : 1, 2
3, 4 of 5 dagen per maand.

- Aangenomen.

Artikel 7

De in artikel 2, 0 1, bedoelde perso-
neelsleden worden, binnen de hierna
bepaalde grenzen, met politiek verlof
van ambtswege gezonden voor de uit-
oefening van de volgende politieke
mandaten :

1” burgemeester van een gemeente :
- van 20.001 tot 30.000  inwoners :
2 dagen per maand ;
- van 30.001 tot 50.000  inwoners :
de helft van een voltijds  ambt ;
- meer dan 50.000  inwoners : vol-
tijds ;

2” schepen of voorzitter van de raad
voor maatschappelijk welzijn van een
gemeente :
- van 20.001 tot 50.000  inwoners :
2 dagen per maand ;
- van 50.001  tot 80.000  inwoners :
de helft van een voltijds  ambt ;
- meer dan 80.000  inwoners : vol-
tijds ;

3” lid van de bestendige deputatie
van een provincieraadslid : voltijds ;

4” voorzitter van de Nederlandse
Commissie voor de Cultuur vermeld
in artikel 108ter  van de Grondwet :
voltijds  ;
- 5” voorzitter van een agglomeratie
of federatie van gemeenten : voltijds.

Het politiek verlof van ambtswege
vangt aan op de datum van de eeda-
flegging volgend op de eerstvolgende
verkiezing.

- Aangenomen.

Artikel 8

In afwijking van artikel 2, 9 1, eerste
lid worden de personeelsleden van de
instellingen van openbaar nut die
geen voltijds  ambt uitoefenen niette-
min met voltijds  politiek verlof van
ambtswege gezonden voor de uitoe-
fening van een in artikel 7, eerste lid
bepaald politiek mandaat voor zover
daaraan een politiek verlof van
ambtswege beantwoordt waarvan de
duur ten minste de helft van een vol-
tijds ambt beloopt.

- Aangenomen.

Voor de toepassing van artikel 4, l”,
2”,  3” en 4”,  artikel 6, l”, 2” en 4”,  en
artikel 7, 1” en 2” wordt het aantal
inwoners vastgesteld overeenkomstig
de bepalingen van de artikelen 19 en
130  van de Gemeentewet.

- Aangenomen.

Artikel 10

Het personeelslid dat voor de uitoe-
fening van een mandaat van burge-
meester, schepen of voorzitter van
een raad voor maatschappelijk wel-
zijn recht heeft op politiek verlof
waarvan de duur niet de helft van
een voltijds ambt overschrijdt, kan,
op zijn aanvraag, een halftijds of vol-
tijds politiek verlof bekomen.

Het personeelslid dat voor de uitoe-
fening van een in het eerste lid ver-
meld mandaat recht heeft op een
halftijds politiek verlof, kan, op zijn
aanvraag, voltijds politiek verlof be-
komen.

Het politiek verlof dat in toepassing
van het eerste en tweede lid kan wor-
den verkregen, wordt gelijkgesteld
met politiek verlof van ambtswege
wat betreft de weerslag welke het
heeft op de administratieve en gelde-
lijke toestand van het personeelslid.

- Aangenomen.

Artikel 11

9 1. De periodes gedekt door een
facultatief politiek verlof of een poli-
tiek verlof van ambtswege worden
niet bezoldigd. Zij worden niettemin
in aanmerking genomen voor de be-
rekening van de geldelijke anciënni-
teit.

Voor de berekening van de statutaire
anciënniteiten worden de volgende
verminderingen toegepast :

Aantal dagen facultatief Vermindering
politiek verlof of politiek per jaar
verlof van ambtswege
per jaar

24 dagen geen
van 24 tot - 48 dagen 1 maand
van 48 tot - 72 dagen 2 maanden
van 72 tot - 96 dagen 3 maanden
van 96 tot - 120  dagen 4 maanden
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Voorzitter

Aantal dagen facultatief Vermindering
politiek verlof of politiek per jaar
verlof van ambtswege
per jaar

van 120  tot - 144  dagen 5 maanden
144 dagen 6 maanden
+ 144  dagen 12 maanden

De Vlaamse Executieve kan bepalen
wat onder statutaire anciënniteiten
moet worden verstaan.

Voor het tijdelijk of het bij arbeids-
overeenkomst aangeworven perso-
neelslid gelden de termijn van facul-
tatief politiek verlof of politiek verlof
van ambtswege als periode van
dienstschorsing die niettemin moeten
worden beschouwd als voor bevorde-
ring tot een hogere wedde in aanmer-
king komende diensten.

9 2. Indien niet-bezoldigde politieke
verloven bedoeld in 0 1, in de periode
vallen die in aanmerking komen voor
de vaststelling van de gemiddelde
wedde die tot grondslag dient voor
de berekening van het rustpensioen,
dan wordt die wedde vastgesteld als-
of de betrokkene in dienstactiviteit
zou zijn gebleven gedurende de be-
doelde periodes en hij daadwerkelijk
de wedde zou genoten hebben, zoals
bepaald overeenkomstig de voormel-
de 8 1.

- Aangenomen.

Artikel 12

Het politiek verlof eindigt uiterlijk op
de laatste dag van de maand die volgt
op die tijdens welke het mandaat een
einde neemt.

Vanaf dat ogenblik, herkrijgt de be-
langhebbende zijn statutaire of con-
tractuele rechten. Het personeelslid
dat in zijn betrekking niet werd ver-
vangen, bezet die betrekking wan-
neer het zijn dienst hervat. Indien het
personeelslid wel is vervangen, wordt
in voorkomend geval voor een ande-
re betrekking aangewezen overeen-
komstig de regelen die inzake weder-
tewerkstelling en mobiliteit op hem
van toepassing zijn.

- Aangenomen.
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Artikel 13

Het personeelslid mag na zijn weder-
opneming zijn wedde niet cumuleren
met voordelen die verbonden zijn
aan de uitoefening van een politiek
mandaat als bedoeld in artikel 7 en
die gelden als een wederaanpassings-
vergoeding.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze  bespreking is ge-
sloten. We zullen om 16 uur de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houden.

VOORSTEL VAN DECREET van
de heer L. Dhoore C.S. houdende wij-
ziging en aanvulling van de Huisves-
tingscode
- 139 (BZ 1988)  - Nrs. 1 tot 8.

Algemene beperking

De Voorzitter : Aan de orde is het
voorstel van decreet van de heer
Dhoore  C.S. houdende wijziging en
aanvulling van de Huisvestingscode.

Mevrouw Panneels-Van Baelen, ver-
slaggever, heeft het woord.

Mevrouw Panneels-Van Baelen, ver-
slaggever (op de tribune) : Mijnheer
de Voorzitter, mijnheer de Minister,
collega’s, dit voorstel van decreet
beoogt de aanpassing van de Huis-
vestingscode.

Hoofdstuk VI van deze code bevat
een speciale regeling van goedkope
leningen aan mijnwerkers bij aan-
koop of bouw van een woning of ap-
partement dienende als gezinswo-
ning. Dit stelsel bestaat reeds sinds
1945.  Wegens de herstructurering en
gedeeltelijke sluiting van de exploita-
tiezetels  van de KS verloren vanaf
1987  tot heden reeds 10.000 mijnwer-
kers hun baan in de mijn, waardoor
ook de door de Huisvestingscode  aan
het statuut van mijnwerker verleende
rentevermindering in het gedrang
kwam. Op aandringen van parlemen-
tairen van alle partijen uit de getrof-
fen streek stelde de Executieve een
ontwerp van decreet op dat in juni

Politiek verlof personeelsleden ION Gewest
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1987  voor advies aan de Raad van
State werd overgemaakt. Het advies
liet op zich wachten. Vandaar dat
collega Dhoore zelf een voorstel in-
diende dat ter bespreking aan de
Commissie werd voorgelegd. Inhou-
delijk bevat dit voorstel de volgende
bepalingen.

1. Gewezen mijnwerkers die van de
rente genieten behouden de voorde-
len van dit stelsel.

2. Gewezen mijnwerkers die genoten
van een rentevermindering en dit
huis verkopen dienen geen terugbe-
taling te doen voor de tot dan geno-
ten rentevermindering.

3. Bij verhuring  van de met rentever-
mindering verworven woning, be-
houdt de genieter het recht op rente-
vermindering als de verhuring  ver-
oorzaakt is door het feit dat de nieu-
we werkplaats van de gewezen mijn-
werker meer dan 30 km van zijn wo-
ning is verwijderd.

4. Gewezen mijnwerkers kunnen nog
twee jaar’na  het verlaten van de mijn
het voordeel van rentevermindering
bekomen.

5. Eveneens kunnen zij, die uit onwe-
tendheid een gewone lening aangin-
gen, deze laten omzetten in een le-
ning met rentevermindering.

Het ontwerp van decreet was echter
niet zo vergaand als het voorstel.

1. Op het stuk van de verlening van
de mogelijkheid tot het bekomen van
een lening met rentevermindering ge-
durende twee jaar na het verlaten van
de KS.

2. Wat het voortduren van de rente-
vermindering betreft nadat de wo-
ning wordt verhuurd.

Na een grondige bespreking wordt
het stelsel van voortzetting van de
rentevermindering bij verhuring  niet
aanvaard.

De Minister stelt hier dat dit moeilijk
te verzoenen is met de bedoeling van
de rentevermindering, met name het
goedkoop verwerven van een woning
als gezinswoning.  Ook leden van de
Commissie verwijzen naar andere
slachtoffers van bedrijfssluitingen die
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nooit van deze pecunaire
konden genieten.

voordelen

De terugvordering van de rentever-
mindering bij verkoop of verhuring
van de woning zal niet gebeuren. De
rentevermindering wordt wel stopge-
zet. Anderzijds stelt de Executieve
in haar amendement een nieuwigheid
voor namelijk rentevermindering

. voor leningen aangegaan bij renova-
tie of verbouwing van de woning. De-
ze toevoeging lag voor de hand ge-
zien de aandacht van de Executieve
in haar Regeerakkoord voor renova-
tie en uitbreiding.

Een tweede amendement van de
Executieve voorziet, net zoals het
voorstel van decreet, in de mogelijk-
heid voor hen die nog mijnwerker
waren op 31 december 1986  om als-
nog de rentevermindering te genieten
en dit gedurende twee jaar na 31 de-
cember 1986.  Aldus kunnen de mijn-
werkers die als het ware bij verras-
sing hun statuut en de daaraan ver-
bonden voordelen verloren hebben,
alsnog gedurende een éénmalige  ter-
mijn van 2 jaar. een zogenaamde
,,mijnwerkerslening”  aangaan .  Di t
zal slechts een geringe bugettaire
weerslag hebben. De vooropgestelde
datum was 1 januari 1989.  Dit alles
riskeerde dode letter te blijven, daar
er nog enkele maanden zouden verlo-
pen vooraleer het decreet in het
Staatsblad zou verschijnen. Uw Com-
missie ging daarom akkoord om deze
termijn op 1 juli 1989  te brengen.
Ook de omzetting van een gewone
lening in een ,,mijnwerkerslening”
voorziet in de vervaldatum van 1 juli
1989.

Na de goedkeuring door uw Commis-
sie van de Huisvesting van dit decreet
op 26  juli 1988  diende de Executieve
nog 3 amendementen in, geïnspi-
reerd door een op 28  juli 1988  ver-
strekt advies van de Raad van State.
Deze amendementen evenals een
amendement van collega Dhoore
werden door de Commissie op 8 no-
vember 1988  aanvaard. Deze amen-
dementen wijzigden niets ten gronde
aan het voorstel. Het voorstel werd
met 13  stemmen bij 1 onthouding
aangenomen. (Applaus bij de CVP
en de SP)
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De Voorzitter : De heer De Loor
heeft het woord.

De heer H. De Loor (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, beste collega’s, ik ben blij
dat wij dit voorstel van decreet van-
daag in plenaire vergadering kunnen
bespreken.

Het lot van de Limburgse mijnstreek
is voldoende gekend. We hoeven
hierover dus niet lang uit te weiden.
Het is al erg genoeg. Mevrouw de
verslaggeefster heeft het daarnet in
haar rapport gezegd en ik wil haar
voor dat volledig verslag bedanken
- dat de mijnwerkers hun job verlo-
ren ten gevolge van de herstructure-
ring van de Kempense  steenkoolmij-
nen.

We moeten daarom voorkomen dat
ze daar bovenop nog de sociale voor-
delen, die aan die job waren verbon-
den, zouden kwijtspelen. Ze moeten
in dit geval dus verder kunnen genie-
ten van de renteverminderingen. Er-
ger nog, we moeten vermijden dat
ze, op deze moeilijke ogenblikken,
de vroeger verkregen renteverminde-
ringen zouden moeten terugbertalen.

Het zal dan ook met enthousiasme
zijn dat onze fractie dit voorstel van
decreet zal goedkeuren.

Aansluitend hierbij wil ik toch nog
wel enkele bedenkingen maken.

Ten eerste, doe ik opmerken dat dit
voorstel, vanuit de Vlaamse Raad
zelf, is voortgekomen. De Executie-
ve was wel met deze zaak bezig, maar
het bleef aanslepen. Door hun voor-
stel hebben onze collega’s er spoed
achter gezet. Het feit dat de tekst
van het decreet grondig werd gewij-
zigd doet aan deze verdienste niets
af. Dit is een bewijs te meer dat de
Vlaamse Raad een nuttige inbreng
kan hebben in de werking van het
Vlaamse Gewest.

Ten tweede, wens ik te betreuren dat
mijn amendement niet werd aan-
vaard. Het had de bedoeling de ex-
mijnwerker, die wegens werkomstan-
digheden zou moeten verhuizen en
zijn woning voor die tijd zou verhu-
ren, in staat te laten dit te doen met
behoud van zijn rentevoordeel.

Wijziging en aanvulling Huisvestingscode

Dit hoefde niet veel extra kosten ver-
mits het wellicht om een zeer beperk-
te groep gaat.

Ik heb dat amendement niet opnieuw
ingediend. Ik sta er nog steeds achter
doch door het feit dat het reeds twee-
maal in de Commissie werd verwor-
pen, heb ik er van afgezien. Niette-
min heeft collega De Vlieghere dat
wel gedaan.

Desondanks zullen we dit voorstel
goedkeuren omdat wij dit aan deze
streek verschuldigd zijn.

Ten slotte vestig ik er de aandacht
op dat hiermee niet alles huisves-
tingsproblemen  in de mijnstreek zijn
opgelost. Allerlei problemen situeren
zich immers in de huursector.

Voor de sociale huurwoningen van
de erkende maatschappijen is een
deel van de problemen opgevangen
door het wijzigen van het besluit, dat
de huurprijsregeling voor sociale wo-
ningen regelt. Maar vooral de ex-
mijnwerkers, die hun huizen huurden
van de Kempense  steenkoolmijnen
van de stichtende vennootschappen
blijven moeilijkheden kennen.

In dat verband, mijnheer de Minis-
ter, had uw voorganger beloofd hier-
voor extra middelen te voorzien.
Gaat u dit beleid ter zake verder zet-
ten ? Wordt er ook een oplossing ge-
zocht voor gezinnen, die niet groot
genoeg zijn om beroep te doen op
het Vlaams Woningfonds ?

Zou het geen goed idee zijn dit ver-
der in samenwerking te doen met de
reconversiemaatschappij van de
Kempense  steenkoolmijnen ?

Mijnheer de Minister, geachte colle-
ga’s, ondanks deze opmerkingen,
wens ik nochtans te benadrukken dat
onze fractie volledig achter dit voor-
stel van decreet staat. (Applaus)

De Voorzitter : Mevrouw Brepoels
heeft het woord.

Mevrouw F. Brepoels (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
bij de behandeling van dit voorstel
van decreet wil ik bondig nog het vol-
gende naar voren brengen.
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Het sluiten en het herstructureren
van verschillende zetels van KS heb-
ben, naast de problemen van werk-
verlies, ook heel wat andere proble-
men met zich meegebracht, en één
van de belangrijkste is zeker het huis-
vestingsprobleem.  Wij hebben het
hier al geregeld gehad over de pro-
blemen inzake de mijnwerkerswonin-
gen in de verschillende cités. Ik denk
dus dat het zeer belangrijk is dat wij
vandaag een aantal wijzigingen kun-
nen aanbrengen in de reglementering
van de huisvestingscode.

Als mede-indiener van dit voorstel
van decreet ga ik uiteraard volledig
akkoord met de hier voorgestelde
wijzigingen en aanvullingen. Tijdens
de commissiebesprekingen hebben
wij, gelukkig, het amendement van
de Vlaamse Executieve nog kunnen
aanpassen vooral wat de termijn be-
treft waarbinnen de lening kan wor-
den aangegaan, gezien het feit dat
het bijna twee jaar geleden is dat de
eerste mijnwerkers uit de verschillen-
de mijnzetels vertrokken zijn.

Tot onze spijt moeten wij constateren
dat het voorstel, na bespreking, on-
voldoende tegemoetkomingen in-
houdt voor de mijnwerkers die ver-
plicht zouden zijn hun woning te ver-
huren of te verkopen omdat zij een
te ver van hun woonplaats gelegen
nieuwe tewerkstelling hebben gevon-
den. De discussie werd in de Com-
missie uitvoerig gehouden en zelfs
een tweede keer hernomen. Ik wil de
argumenten hier dan ook niet op-
nieuw herhalen. Bij nader onderzoek
van deze mogelijke gevallen zou men
evenwel tot de vaststelling komen dat
het over een zeer beperkte groep zou
gaan en dat voor deze gevallen de
rentevermindering eigenlijk reeds
van kracht was. Daarom zal onze
fractie het amendement van de heer
De Loor goedkeuren.

De Voorzitter : D e  h e e r  Dhoore
heeft het woord.

De heer L. Dhoore (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, ik wens heel bon-
dig drie punten naar voren te bren-
gen. In de eerste plaats zal ik, na-
mens de collega’s die dit voorstel van
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decreet mede ondertekend hebben,
onder meer Voorzitter Vanvelthoven
en mevrouw Brepoels  hier aanwezig,
dank zeggen aan de leden van de
fracties. Mijn dankbetuiging richt
zich ook speciaal tot mevrouw Pan-
neels die van de niet altijd gemakke-
lijke besprekingen, een heel degelijk
verslag heeft gemaakt.

Ik spreek ook mijn dank uit voor het
begrip dat men vanuit Vlaanderen
opbrengt voor de bijzondere situatie
waarmee Limburg en in het bijzonder
de mijnwerkers in Limburg, worden
geconfronteerd.

Mijn woorden van dank gaan even-
eens naar de Commissie, naar deze
vergadering, naar de positieve hou-
ding die bij de stemming van vanmid-
dag zal worden aangenomen, alsme-
de naar u, mijnheer de Minister, en
de leden van de Executieve. Wij we-
ten dat uw voorganger en uzelf, mijn-
heer de Minister, van meet af aan
heel positief stonden tegenover het
door deze vergadering genomen ini-
tiatief en waarvoor de Executieve be-
reid was zelf een initiatief te nemen.
Maar, zoals mevrouw Panneels  heeft
gezegd, dergelijk ontwerp is niet tot
stand kunnen komen wegens de zeer
lange tijd die de Raad van State no-
dig had om advies uit te brengen over
het voorontwerp van decreet.

Door een op deze tribune gedane
mededeling wist ik in welke zin dit
decreet zou worden opgesteld en was
ik ervan overtuigd dat het in ruime
mate zou beantwoorden aan onze
verwachtingen. De door mij uitge-
schreven tekst, mede ondertekend
door collega’s van alle Vlaamse pár-
tijen, sloot dus nauw aan bij de be-
doelingen van de Executieve. Toch
hebben wij een stap verder gezet en
wij danken u, mijnheer de Minister,
dat u ons daarin hebt willen volgen.
Verder wens ik bondig in te gaan op
de zorg die hier vanmorgen werd uit-
gedrukt door de collega’s De Loor
en Brepoels  en die trouwens wordt
vertolkt in een voorstel van amende-
ment. Ik wens hierbij onmiddellijk te
zeggen dat ik daar volledig achter
stond, want bij het indienen van het
voorstel van decreet hadden wij dit
expliciet voorzien. In de bespreking
met de Executieve in de Commissie

Wijziging en aanvulling Huisvestingscode

was ik tot de conclusie gekomen dat
men vanuit de Executieve echt de be-
reidheid had opgebracht om tege-
moet te komen aan de voornaamste
wensen en met enige spijt heb ik dan
aanvaard dit amendement niet verder
te steunen. Ik bedoel hiermee het
amendement dat handelt over het
verder laten lopen van de voordelen
bij de eventuele verhuring  van de wo-
ning in moeilijke omstandigheden,
namelijk wanneer de mijnwerkers
nieuw werk zouden aanvaarden op
een zekere afstand van hun woon-
plaats.

Ik zal mij bij de stemming over dit
amendement zelfs niet onthouden ;
ik zal tegen dit amendement stem-
men omdat ik vind dat ik dat in alle
eerlijkheid verplicht ben aan de Exe-
cutieve, aan wie ik mijn woord had
gegeven om ook dit loyaal te aan-
vaarden. Het moet voor deze verga-
dering dus geen verrassing zijn wan-
neer ik vanmiddag tegen dit amende-
ment zal stemmen.

Mijnheer de Voorzitter, collega’s, ik
dring bij de Executieve aan opdat de
volgende drie zaken zouden kunnen
gebeuren.

Ten eerste, ik hoop dat het geen
maanden zal duren - hiervoor heeft
de verslaggever reeds gewaarschuwd
- vooraleer dit decreet in het Bel-
gisch Staatsblad zal worden gepubli-
ceerd. Het decreet moet zo spoedig
mogelijk kunnen worden toegepast.
Wanneer wij aanvaard hebben dat er
een korte termijn moet worden voor-
zien voor het regulariseren van een
aantal zaken - namelijk dertig juni
1989  - mag men geen tijd verliezen
want anders wordt dit dode letter.
Dat is uw wens niet, mijnheer de Mi-
nister, en nog veel minder de onze.

Ten tweede, ik dring er op aan dat
men vanuit uw kabinet zo spoedig
mogelijk goede informatie zou ge-
ven, ook naar de pers toe, zodat de
betrokkenen weten dat de Vlaamse
Raad deze beslissing heeft getroffen
en ook goed zouden weten waarover
het gaat. Ik kan u verzekeren dat een
groot aantal mensen op deze maatre-
gel wachten en dat sommigen onder
hen alleen maar kunnen verwittigd
worden via de communicatiemedia.
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Ten derde, ik hoop, mijnheer de Mi-
nister, d a t  d e  uitvoeringsbesluiten
vlug kunnen worden getroffen. Wij
weten zeer goed dat het decreet als
dusdanig een aantal toepassingsmo-
daliteiten veronderstelt. Het is wen-
selijk dat deze vlug worden vastge-
legd, met een reële kijk op de actuele
werkelijkheid. Ik zal daarvan een
voorbeeld geven. Vroeger werd
steeds gevraagd dat de mijnwerkers,
bij het indienen van een dergelijke
leningsaanvraag, het bewijs leverden
dat zij regelmatig werkende mijnwer-
kers waren. Dit is natuurlijk onmoge-
lijk en ik hoop - ben er zeker van
- dat de administratie daarmee re-
kening zal houden. Ik ken de Admi-
nistratie voor de Huisvesting zeer
goed ; ik heb de gelegenheid gehad,
ook tijdens mijn vorige functie, met
deze administratie samen te werken
en ik heb alle lof voor het werk dat
daar wordt gepresteerd, wat niet
noodzakelijk het geval is voor alle
administraties. Ik reken er dus op dat
bij de uitvoering van dit decreet een
beroep zal worden gedaan op het ge-
zond verstand.

Mijnheer de Voorzitter, collega’s,

Senator H. De Loor (SP), Secretaris
van de Raad en Eerste Ondervoorzit-
ter van de Commissie voor Huisves-
ting en Stadsvernieuwing

ten slotte wens ik te zeggen dat wij
moeten voor ogen houden dat deze
zaak redelijk is, ook op het financiële
vlak. Sommige collega’s hebben, tij-
dens de commissiebesprekingen en
ook in de wandelgangen, hun zorg
uitgedrukt aangaande de kostprijs
van deze maatregel. Welnu, dit kost
vanzelfsprekend niets. Het zal inte-
gendeel naar de toekomst toe een
enorme ontlasting betekenen voor de
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap. De normale situatie die twee
à drie jaar geleden in het vooruitzicht
moest worden gesteld, namelijk dat
de uitbating van de kolenmijnen in
Limburg op normale wijze kon wor-
den verder gezet, zou betekend heb-
ben dat jaar na jaar een aantal nieu-
we aanvragen werden ingediend, die
automatisch werden toegekend. Dat
zou betekend hebben dat jaar na jaar
een aantal nieuwe aanvragen zouden
binnenkomen die automatisch toege-
kend worden. Uit het oogpunt van
de programmatie  van de financiën
naar de toekomst toe zal dit - het
spijt mij dit te moeten zeggen - een
winstpost zijn, zeker als men weet
dat uw administratie, mijnheer de
Minister en de Minister van Begro-
ting en Financiën in Vlaanderen een
planning op termijn naar de komende
vijf à tien jaar toe zou hebben ge-
maakt. De Minister van Begroting en
Financiën in Vlaanderen zal dus een
prettige verrassing door de ongeluk-
kige gebeurtenis van het verdwijnen
van een groot deel van de mijnactivi-
teiten in Limburg worden geboden.

Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, tot daar enkele opmerkingen
die ik besluit met het uitspreken van
mijn oprechte dank in naam van mijn
collega’s die samen met mij dit voor-
stel van decreet hebben ingediend.
(Applaus bij de SP)

De Voorzitter : De heer De Vlieghe-
re heeft het woord.

De heer W. De Vlieghere (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-.
heer de Minister, collega’s, toen en-
kele maanden geleden, vóór de ver-
kiezingen, dit ontwerp door collega
Vogels werd ondertekend, was dit
omdat AGALEV  volledig akkoord
was met het algemeen idee dat erach-
te zit en die door verschillende spre-

kers belicht werd. Het is immers evi-
dent dat het opvangen van zoveel
mogelijk negatieve gevolgen van de
sluiting voor de mijnwerkers een ele-
ment is van sociale billijkheid. Bo-
vendien staan wij achter dit ontwerp
omdat - zoals collega De Loor reeds
heeft aangestipt - het van een ge-
zonde ontwikkeling van de democra-
tie getuigt. Het is een goede zaak dat
zoveel mogelijk initiatieven uit de
Vlaamse Raad komen. Wij hoeven
niet altijd te wachten op het wetge-
vende werk van de Executieve. Het
verheugt ons dan ook dat de Vlaamse
Raad de zaak in eigen handen heeft
genomen en door een voorstel van
decreet een groot pakket problemen
oplost.

Hoewel wij volledig achter het de-
creet staan, is er ons insziens toch
een belangrijke fout van billijkheid
gemaakt. Men heeft immers uit het
decreet een bepaalde mogelijkheid
geschrapt. Mijnwerkers die door het
vinden van een andere job verplicht
worden te verhuizen, kunnen door
dit decreet hun huis niet verhuren
zonder er zwaar verlies bij te lijden.
Het is immers zo dat zij voor een
andere job eventueel moeten verhui-
zen.

Uit sociale overwegingen zou de sub-
sidie voor beide woonsten  hetzelfde
moeten zijn. Het zou niet mogen zijn
dat de mijnwerkers die een ander
werk aannemen hierdoor hun recht
op subsidies verliezen.

Ik wil hier aan een belangrijk argu-
ment toevoegen, namelijk de ,,ar-
moedeval” in technische termen uit-
gedrukt. Door de sociale wetgeving
worden wij vaak geconfronteerd met
de situatie dat het voor steuntrekkers
interessanter blijkt een uitkering te
blijven genieten dan een nieuwe job
aan te nemen. Sommigen overschrij-
den immers hierdoor een inkomens-
drempel en verliezen hun voordelen.
Ik denk bij voorbeeld aan degenen
die recht hebben op een bestaansmi-
nimum. In theorie - ik moet toege-
ven dat dit in praktijk niet voor 100
procent wordt toegepast - wordt ie-
dere verdiende frank afgetrokken
van de bestaansminimumuitkering.
Hetzelfde geldt voor de werkloos-
heidsuitkering. Voor hen onderaan

Vlaamse Raad
. Handelingen Nr. 6

24  november 1988 Wijziging en aanvulling Huisvestingscode 108



109 

De Vlieghere

de sociale ladder die meestal laagbe-
taalde jobs vinden, wordt het door
de huidige sociale wetgeving onaan-
trekkelijk gemaakt zelf de stap te zet-
ten om uit de put te geraken.

Het niet-inschrijven van de clausule
in het decreet heeft voor ex-mijnwer-
kers hetzelfde effect.

Als een laaggeschoold mijnwerker
verplicht wordt elders een werk aan
te nemen en te verhuren verliest hij
veel intrestvoordelen en is het alles-
zins voor hem interessanter om werk-
loos te blijven in plaats van de hem
geboden nieuwe kans aan te grijpen.
Wij vinden het derhalve fout dat de
Executieve de bepaling met betrek-
king tot dit probleem uit het ontwerp
van decreet heeft geschrapt. Het aan-
gehaalde argument voor die schrap-
ping is dat dergelijke onbillijkheid
ook bestaat in andere sectoren van
de sociale huisvesting. Ook daar vin-
den wij dat de armoedeval in stand
wordt gehouden. De juiste oplossing
is niet aan de ex-mijnwerkers iets te
weigeren omdat het in een andere
tak van de sociale zekerheid evenmin
voorkomt, maar vlug decreterend
werk te verrichten waardoor in de
andere stelsels van de sociale huisves-
ting de verworven voordelen behou-
den blijven in geval van verhuis door
het vinden van een nieuw werk.

Dit alles zal vanzelfsprekend wel wat
kosten. In de Commissie werd over
dit probleem gediscussieerd en men
is er tot de vaststelling gekomen dat
de kost voor de mijnwerker relatief
laag zou uitvallen. Ik meen dat eerst
een studie moet worden gemaakt
over hetgeen die maatregel ook in
andere sectoren zou kosten. Alles-
zins zal de ruimste toepassing van die
wijziging enkele honderden miljoen
frank per jaar kosten. Die som kan
voor een groot gedeelte worden gere-
cupereerd door de overheid alleen al
door het feit dat er minder personen
in de werkloosheid zullen terechtko-
men. Vandaar dat ik het amende-
ment dat door de heer Dhoore  en
enkele collega’s werd ingediend en
werd ingetrokken, overneem. Ik
hoop dat het in deze vergadering de
nodige steun zal krijgen. Het spijt mij
in elk geval dat de oorspronkelijke
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indieners  het hebben laten vallen
maar wij menen dat er zoveel argu-
menten pro en zo weinig tegen het
amendement pleiten, dat het zal wor-
den aangenomen in openbare verga-
dering.

Mijnheer de Voorzitter, hiermee heb
ik dan meteen dit amendement ver-
dedigd. (Applaus op talrijke banken)

De Voorzitter : Minister Waltniel
heeft het woord.

Minister L. Waltniel  (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren collega’s, ik wou in de eerste
plaats mevrouw Panneels, verslagge-
ver, danken voor haar inspanning bij
het verzamelen van de punten, die
door ons in de Commissie werden be-
sproken. Deze werden hier trouwens
reeds herhaald.

Mijnheer De Vlieghere, u heeft wel-
licht gelijk wanneer u stelt dat dit een
prachtig voorbeeld is van de samen-
werking tussen de Executieve en de
Vlaamse Raad.

Ook de verslaggever heeft erop ge-
wezen dat de Executieve, waarschijn-
lijk op grond van contacten tussen de
vroegere betrokken Minister en de
huidige indieners, een ontwerp van
decreet heeft opgesteld en goedge-
keurd, dat nadien naar de Raad van
State werd gezonden.

Het is dus dank zij een initiatief van
de heer Dhoore  en de mede-onderte-
kenaars dat wij vandaag de gelegen-
heid hebben concreet gestalte te ge-
ven aan de ideeën, die destijds wer-
den geformuleerd.

Het voorstel, verdedigd door de heer
De Vlieghere en gesteund door me-
vrouw Brepoels,  werd geformuleerd
in een amendement dat door de heer
De Loor werd ingediend.

Mijnheer De Loor, het is mijn inten-
tie het sociaal beleid, zoals dit door
mijn voorgangers werd gevoerd, ver-
der te zetten en te verfijnen. Dat zal
ook het geval zijn op het vlak van de
Kempische huisvestingsproblematiek.

De reden waarom wij niet zijn inge-
gaan op de suggestie tot het behoud
van de rentevermindering voor de
betrokkene die zijn woning verhuurt,
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is het feit dat wij vrezen aldus een
precedent te scheppen. Dit precedent
zou niet enkel gelden in verband met
de specifieke problematiek van de
Kempische  Steenkoolmijnen, maar
ook voor andere gebieden in het
Vlaamse land, die met dezelfde
moeilijkheden worden geconfron-
teerd.

Bovendien schept dit amendement
nog een concrete moeilijkheid. Ter
zake geef ik u een voorbeeld. Mijn-
heer De Loor, in uw amendement
heeft u gestipuleerd dat dit ook moet
gelden wanneer een woning wordt
verhuurd omdat de betrokken arbei-
der diende te verhuizen. Wie zal het
oorzakelijk verband vaststellen tus-
sen het verhuizen en het blijven ver-
huren enerzijds, en anderzijds, de
sluiting van de mijn ? Kortom, het
amendement zal, wanneer het moet
worden toegepast tot enorme moei-
lijkheden aanleiding geven. Boven-
dien - daarop werd reeds twee keer
gewezen - gaat het om een zeer be-
perkt aantal gevallen. Er is boven-
dien nog een reden om ter zake geen
precedent te scheppen. Immers, het
stelsel op zichzelf is zeer voordelig
en strekt ertoe leningen toe te ken-
nen aan een rentevoet van 2,5 pro-
cent, degressief om de vijf jaar, tot
0,5 procent. Het aanvaarden van het
voorgestelde amendement zou dit
ontwerp ontdoen van ieder sociaal
gevoel.

Ik beloof de indiener van het voorstel
van decreet, de heer Dhoore,  dat ik
de zweep zal gebruiken om dit ont-
werp van decreet zo vlug mogelijk
door de Executieve te laten bekrach-
tigen om het daarna, zo mogelijk vol-
gende week, in Het Staatsblad te la-
ten verschijnen. Het moet immers
ook nog worden vertaald. Men mag
echter nooit opwerpen dat ik een vast
engagement heb aangegaan. Wie
doet wat hij kan, is waard dat hij
leeft.

Informatie aan de pers zal dan ook
essentieel zijn. Dat geef ik grif toe.
Eventueel neem ik ter zake nog con-
tact op met u, mijnheer Dhoore. Wij
zullen het nodige doen om via de pers
en de andere media zeer vlug de no-
dige ruchtbaarheid te geven aan de
werkelijke inhud van wat vandaag
eventueel zal worden goedgekeurd.
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Waltniel Artikel 2

Hetzelfde geldt voor de uitvoerings-
besluiten. Ik geloof dat de admini-
stratie van Huisvesting daarmee
reeds bezig is, zodat ook dit zeer vlug
kan gaan. Juni 1989  is inderdaad niet
meer zo veraf. Wij kunnen geen tijd
verliezen met procedureaangelegen-
heden.

In Titel III van de Huisvestingscode,
gevoegd bij het koninklijk besluit van
10 december 1970,  bekrachtigd door
de wet van 2 juli 1971  en gewijzigd
bij de wetten van 2 augustus 1973,  18
mei 1973,  17 juli 1975  en 1 augustus
1978  en de decreten van 16 november
1983  e n  30 o k t o b e r  1984,  w o r d t
hoofdstuk X aangevuld met een arti-
kel 96ter,  luidend als volgt :Mijnheer Dhoore,  wij kunnen discu-

siëren  - maar dat doe ik hier niet
- over wat een winstpost is. Geen
verlies lijden is niet hetzelfde als

,,Artikel  96ter

winst maken.

Mijnheer De Vlieghere, ik weet ook
niet of wij een discussie op maat-
schappelijk vlak moeten aangaan om
vast te stellen of een subsidie, een
tegemoetkoming al dan niet mag
worden geïnterpreteerd als een argu-
ment om minder te presteren dan
men zou kunnen. Ik geloof dat behal-
ve het geldelijk aspect ook de voldoe-
ning over het feit  dat men kan
werken en presteren, een element is
waarmee men bij de beoordeling re-
kening moet houden.

een nieuw artikel 57bis  ingevoegd,
luidend als volgt :

0 1. In Titel 1, hoofdstuk VI wordt

,,Artikel  57bis

Het voordeel van de renteverminde-
ring en van de progressieve vermin-
dering, bedoeld in artikel 57,  blijft,
in afwijking van de bepalingen van
het tweede lid van hetzelfde artikel
en desgevallend  van de bepalingen
van de leningsovereenkomsten,  ver-
der toegekend bij al dan niet vrijwil-
lige stopzetting van het beroep van
mijnwerker ingevolge de gehele of
gedeeltelijke herstructurering of slui-
ting van de NV Kempische  Steenko-
lenmijnen, ongeacht of de lening_

Mijnheer de Voorzitter, de Executie-
ve staat volkomen achter dit ontwerp
van decreet. Ik hoop dat de uitvoe-
ring en de resultaten ervan zullen
beavntwoorden aan de verwachtingen
die alle commissieleden hebben ge-
steld. (Applaus)

De Voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

werd aangegaan voor of na de inwer-
kingtreding van dit decreet.

Is de verkoop of de verhuring  van de
woning, met betrekking tot dewelke
de rentevermindering werd toege-
staan, te wijten aan de in het eerste
lid bedoelde herstructurering of slui-
ting, dan blijft de tot op de datum
van de verkoop of verhuring  beko-
men rentevermindering, desgeval-
lend in afwijking van de bepalingen
van de leningovereenkomst, verwor-
ven ten gunste  van de mijnwerker of
gewezen mijnwerker, ongeacht of de
lening werd aangegaan voor of na de
inwerkingtreding van dit decreet.

De rentevermindering en de progres-
sieve vermindering kan tevens toege-
kend worden voor de verbouwing
van een woning als bedoeld in artikel
57.

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking  gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze  bespreking van het
voorstel van decreet van de heer
Dhoore  C.S. houdende wijziging en
aanvulling van de Huisvestingscode.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Artikel 1

Dit decreet regelt een in artikel
107quater  van de Grondwet bedoel-
de aangelegenheid.

- Aangenomen.

De rentevermindering en de progres-
sieve vermindering kan worden toe-
gekend met betrekking tot leningen
voor de bouw, de aankoop of de ver-
bouwing  van een woning, aangegaan

na de stopzetting van het beroep van
mijnwerker ingevolge de in het eerste
lid bedoelde herstructurering of slui-
ting, voor zover de ontlener op 31
december 1986  mijnwerker was en de
lening wordt aangegaan vóór 1 juli
1989.”

9 2. In hetzelfde hoofdstuk wordt ar-
tikel 58 vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikel  58

De in de artikelen 57 en 57bis,  derde
en vierde lid bedoelde leningen wor-
den verleend, hetzij door bij de Alge-
mene Spaar- en Lijfrentekas erkende
kredietmaatschappijen, hetzij door
de Nationale Landmaatschappij of
haar rechtsopvolger, hetzij door een
door de Vlaamse Executieve over-
eenkomstig artikel 83 erkende kre-
dietmaatschappij.

Wanneer de mijnwerker of de in ar-
tikel 57bis,  vierde lid bedoelde gewe-
zen mijnwerker, vóór, tijdens of na
zijn tewerkstelling als mijnwerker
een lening heeft aangegaan bij een
andere dan een in het eerste lid be-
doelde kredietmaatschappij, kan hij
vanaf de datum van het verlijden van
de akte tot overneming van die lening
door een in het eerste lid bedoelde
kredietmaatschappij, het voordeel
van de rentevermindering en van de
progressieve vermindering bekomen,
voor zover de overneming van die
lening gebeurt vóór 1 juli 1989.”

8 3. In hetzelfde hoofdstuk worden
in artikel 59 de woorden ,,de Staat”
vervangen door de woorden ,,het Ge-
west”.

9 4. In hetzelfde hoofdstuk wordt ar-
tikel 60 vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikel  60

De Vlaamse Executieve stelt de na-
dere regelen vast, nodig voor de toe-
passing van de artikelen 57,  57bis,  58
en 59,  onder meer in verband met
het maximumbedrag van de leningen
en de eventuele zekerheidsstellingen,
alsmede de voorwaarden betreffende
het betrekken en het genot van de
aldus verworven of verbouwde wo-
ningen.  ”
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Voorzitter
0 5. In afwachting van het besluit van
de Vlaamse Executieve, bedoeld in
het in 3 4 vermeld artikel 60,  blijven
de bepalingen van het besluit van de
Regent van 13  december 1945  hou-
dende uitvoering van de besluitwet
van 14 april 1945  betreffende het toe-
kennen van leningen aan lage rente
aan de mijnwerkers met het oog op
de aankoop of het bouwen van een
woning of woonvertrekken, van toe-
passing, voor zover ze niet in tegen-
strijd zijn met de bepalingen van 3 1
en 0 2.”

De Voorzitter : Op dit artikel is er
een amendement, voorgesteld door
de heer W. De Vlieghere dat luidt
als volgt :

,,In de bij artikel 96ter,  0 1 voorge-
stelde tekst van artikel 57bis  het
tweede lid vervangen door wat volgt :

,,Is de verkoop van de woning, met
betrekking tot welke de rentevermin-
dering  werd toegestaan, te wijten aan
de in het eerste lid bedoelde herstruc-
turering of sluiting, dan blijft de tot
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op de datum van de verkoop beko-
men rentevermindering, desgeval-
lend in afwijking van de bepalingen
van de leningsovereenkomst, verwor-
ven ten gunste  van de mijnwerker of
gewezen mijnwerker, ongeacht of de
lening werd aangegaan vóór of na de
inwerkingstreding  van dit decreet. Is
de verhuring  van de woning, met be-
trekking tot welke de renteverminde-
ring werd toegestaan, te wijten aan
de in het eerste lid bedoelde herstruc-
turering of sluiting, dan blijft de ren-
tevermindering verder behouden.”

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
De stemmingen over artikel 2 en het
amendement wordt aangehouden.

Artikel 3

Dit decreet heeft uitwerking met in-
gang van 1 januari 1987.

- Aangenomen.

De Voorzitter : De artikelsgewijze
bespreking is gesloten. Wij zullen om
16 uur de hoofdelijke stemming over
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Regeling werkzaamheden

het gehele voorstel van decreet hou-
den.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden voor deze voormid-
dag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
11.45  u u r .
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